
افشاگری  عنوان  تحت  بایدن  علیه  ترامپ  قبلی  اتهامات  تکرار 

سبک  به  سورپرایز   
! د ا ی نژ حمد ا

حالوهوایخیابانهایمنتهیبهحرمآقاعلیبنموسیالرضا)ع(؛

بهتوازدورسلام...
2

5

دستمزدساعتیکارگراندرایرانچقدرپایینتراز
کشورهایتوسعهیافتهاست؟

فاصله 10 دلاری 
حمیدحاجاسماعیلی:کارگراندرشرایطفعلی

نیازمندحمایتکالاییهستند

رئیسکمیسیونشهرسازیومعماریشورایشهرمشهدخبرداد:

بازنگری نهایی طرح تفصیلی 
حوزه مرکزی مشهد  

فرمانده انتظامي خراسان رضوي مطرح کرد:

 ارائه 1۵0 هزار خدمت روزانه 
پلیس در استان

3

6

4

شماره 789 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان

به
شن

یک

27
07
99

با سلام خد مت امام عصر)عج(

تی
لوا

 ص
ن

س
 ح

مد
مح

س: 
عک



2
یکشنبه27 مهر 1399/   سال سوم  /   شماره 789

Vol.3.No.789 / October.18.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ت
اس
سی

استاندار خراسان رضوی بومی نیست
دبیر هیات دولت در خصوص تعیین تکلیف اســتاندار خراســان رضــوی اظهار کرد: تکلیف 
اســتاندار خراسان رضوی هفته آینده مشخص و قطعی خواهد شد. گزینه های مطرح بررسی 
شــده و در نوبت طرح در هیات دولت است. این گزینه ها بومی نیستند که البته این موضوع 
یک قاعده اســت و تا جایی که سراغ دارم، در هیچ استانی کسی بومی همان محل انتخاب 

نمی شود.
ایســنا نوشت: حسین ســیمایی ادامه داد: این بومی نبودن برای حفظ استقلال، بی طرفی و 
رعایت ســلامت اداری است و از همین رو است که تلاش می شود استانداران بومی استان ها 
نباشــند. با این حال گزینه های مطرح تجربه اداری خوبی داشته و از پیشینه اداری موفقی در 

مدیریت استانی برخوردارند.
وی بیان کرد: همه این مســائل در انتخاب استاندار خراســان رضوی لحاظ شده چون این 
استان از مهمترین استان های کشور به لحاظ اقتصادی، فرهنگی، عمرانی، مساله حاشیه شهر 
و... است. حاشیه شهر مشهد یکی از مسائل مهم و مورد توجه دولت است و همیشه یکی از 
موضوعات مهمی که با استانداران خراسان رضوی طی می شود، اهتمام به مساله حاشیه شهر 

است. در این انتخاب جدید نیز این مساله مورد توجه رئیس جمهور بوده است.
ســیمایی در خصوص برخی انتقادات به دولت مبنی بر نبود مدیریت لازم برای پیشبرد امور 
در شــرایط کنونی گفت: اوضاع اقتصادی وخیم است و کســی نمی تواند مشکلات مردم و 
کشــور را انکار کند ولی اگر فضایی سالم و آزاد برای قضاوت باشد، آن زمان می توان عوامل 
نقش آفرین در ایجاد این وضعیت را مشــخص کرد. در این میان عوامل خارجی سهم بزرگی 
در اختیار دارد. منظور از عوامل خارجی عواملی اســت که در اختیار دولت نبوده و از بیرون بر 

آن تحمیل شده و خارج از اراده دولت است.
دبیر هیات دولت تصریح کرد: طی ۴0 ســال گذشته چنین تحریمی و حتی به اندازه نیمی از 
فشار آن هم بر کشور اعمال نشده است. مقام معظم رهبری نیز به این موضوع اشاره داشتند. 
ســاختارهای ما که معلول این دولت نیست و شــاید از دهه ۴0 در ایران ایجاد شده هم در 
تشــدید این شرایط نقش دارد و تحریم موجب شده عیب این ساختارها نمایان شود و ضعف 
بنیه های ما را برملا کرده است. این ساختار پیش از انقلاب بوده و پس از انقلاب نیز با جنگ 

و تحریم ها تشدید شده است.
ســیمایی با بیان اینکه نمی توان انکار کرد در بخش هایی از دولت ســوءمدیریت هم هست، 
گفت: اما اینکه گفته شــود دولت کار را رها کرده ظلم اســت. ما در دولت نزدیک 1.5 برابر 
یک کارگر به لحاظ فنی کار می کنیم. دولتی ها حداقل 1۲ ساعت مشغول کار هستند و بقیه 
کارها نیز به صورت تلفنی و سایر روش ها پیگیری می شود. دولت کار را رها نکرده و زحمت 
می کشــد؛ منتها مشکلات به قدری زیاد است که مردم آثار اقدامات و نتیجه آن را نمی بینند. 

در واقع بهره وری ما بابت این همه مشکلات پایین آمده است.
دبیــر هیات دولت درباره امــکان مذاکره نیز عنوان کرد: من هیــچ خبری ندارم. در صورت 
پیروزی رقیب ترامپ در انتخابات آمریکا، این مســاله حتما تاثیر نســبی بر شرایط ما خواهد 
داشت ولی آنطور که انتظار داشــته باشیم با آمدن رقیب ترامپ تغییرات ماهوی در وضعیت 
فعلی ایجاد شــود، چنین نیست. جو بایدن نیز از فواید این تحریم ها استفاده خواهد کرد چون 

این تحریم ها منافعی برای آمریکا داشته است.  

دیپلماسی

دخالت آمریکایی ها دلیل شکست گفتگوهای 
بین الافغانی است

عضو کمیسیون سیاست خارجی مجلس گفت: گفتگوهای بین الافغانی با کارشکنی آمریکایی 
ها به نتیجه مطلوب نرســیده اســت.جلیل رحیمی جهان آبادی در واکنش به اظهارات اخیر 
زلمــی خلیل زاد نماینده ویژه آمریکا در امور افغانســتان مبنی بــر اینکه ایران از روند صلح 
در افغانســتان حمایت کافی نکرده اســت، گفت: مذاکرات بین طالبان و دولت افغانســتان، 
گفتگوهای بین الافغانی اســت اما آمریکایی ها در این فرآیند دخالت کردند تا اختلال ایجاد 
کنند.نماینده مردم تربت جام، تایباد، باخرز و صالح آباد در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: 
در این بین نباید از یاد برد طالبان اساســا با دولت افغانســتان مشکل دارد از این رو مذاکره 

معنای درستی نمی دهد و نمی تواند به نتیجه مطلوب منتهی شود.
وی با اشــاره به اینکه ایران مخالفتی با مذاکره طالبان و دولت افغانستان نداشته است، ادامه 
داد: به عبارتی ایران برای ایجاد صلح در افغانســتان اعلام آمادگی کرد اما طرح مســائلی از 
ســوی آمریکایی ها مانند عدم حمایت ایران از برقراری صلح در این کشور اظهارات خلاف 

واقع است.
ایــن نماینده مــردم در مجلس یازدهم با اشــاره به رابطه بین جمهوری اســلامی ایران و 
افغانســتان، افزود: اگر حافظه تاریخی روابط بین دو کشور بررسی شود، بدون شک همواره 

روابط حسنه و خوبی بین دو همسایه وجود داشته است.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای اســلامی خاطرنشان کرد: 
آمریکایی ها رفیق دزد و شریک قافله هستند از این رو نقش چندجانبه ای که ایالات متحده 

در افغانستان ایفا می کند سبب ناامنی و تنش در کابل است. 

تکراراتهاماتقبلیترامپعلیهبایدنتحتعنوانافشاگری

سورپرایزبهسبکاحمدینژاد!
و  ترامــپ  دونالــد 
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هوادارانــش به دلیــل 
کــردن  محــدود 
یک  بــه  دسترســی 
جو  دربــاره  گــزارش 
دموکرات ها  نامزد  بایدن، 
پیش روی  انتخابــات  در 
آمریــکا، بــه توئیتــر و 
اعتــراض  فیس بــوک 
کردنــد. این دو شــبکه 
اجتماعی بزرگ آمریکایی 
روز چهارشــنبه دسترســی به گزارشــی در 
روزنامه نیویورک پست را که ادعا می کند به 
ایمیل هایی دســت پیدا کرده است که اقدام 
خلاف قانون جو بایدن و خانواده اش را نشان 
می دهد، محدود کردنــد. توئیتر می گوید که 
تصاویر موجود در گزارش شــامل اطلاعات 
شخصی و خصوصی مانند آدرس های ایمیل 
و شــماره تلفن ها بود که قوانین ما را نقض 
می کننــد. از ســوی دیگر اندی اســتون، 
ســخنگوی فیس بوک نیز اعــلام کرد این 
شرکت در تلاش است تا انتشار گزارش را در 
فیس بوک کاهش دهــد. وی تاکید کرد که 
این شــبکه اجتماعی اگر »نشانه هایی درباره 
غلط بودن یک مطلب داشته باشد« می تواند 
به طور موقت علیه محتوا بررســی از سوی 
ســازمان های خبری و افراد دیگر اقدام کند. 
نیویورک پســت نیز در واکنش به این اقدام 
گفت: »ابتدا سانســور کنید و ســپس سوال 
کنید: این یک نگرش توهین آمیز است که دو 
غول آمریکایی شبکه های اجتماعی در پیش 
گرفته اند.« این در حالیست که این ادعا ها در 
گذشته نیز توسط ترامپ و طرفدارانش مطرح 
شده و اینیار نیز چیز جدیدی به مطالب قبلی 
اضافه نشــده است. ایمیل اصلی که از سوی 
روزنامه نیویورک پســت برجسته شده است، 
پیامی مربوط به ماه مه سال ۲015 است که 
در آن ادعا شــده اســت که از سوی وادیم 
پوژارســکی، مشاور شــرکت بوریسما برای 
هانتر بایدن ارسال شده است. نیویورک پست 
می گوید کــه در این ایمیل او از هانتر بایدن 

تشکر می کند که به واشنگتن دعوتش کرد و 
فرصتی برای ملاقات با جو بایدن در اختیار او 
گذاشــته اســت. کارزار انتخاباتی بایدن در 
بیانیه ای اعــلام کرد که برنامه های بایدن را 
در آن زمــان بررســی کرده اســت و هیچ 
جلســه ای برگزار نشده اســت. اندرو بیتس، 
تاکید کرده  بایدن  انتخاباتی  سخنگوی ستاد 
اســت کــه کمیته های ســنا بــه رهبری 
جمهوری خواهــان پیش از این به این نتیجه 
رســیده اند که بایدن هیچگونــه تخلفی در 

ارتباط با اوکراین انجام نداده اســت. دونالد 
ترامــپ در واکنش به افشــاگری نیویورک 
پست، در توئیتی به این نشریه برای رو کردن 
دست بایدن تبریک گفت. ترامپ در توئیتی 
نوشــت: »تبریک به نیویورک پســت برای 
نشان دادن فسادی که جو بایدن خواب آلود و 
کشــور ما را احاطه کرده اســت. او همیشه 
سیاســتمداری فاســد بوده اســت. شرم آور 
از  اســت!«نیویورک پست گفته اســت که 
طریق رودی جولیانــی وکیل ترامپ به یک 
هارد دیســک حــاوی پیام هــا ]ایمیل ها[و 
عکس های هانتر بایدن رســیده است. آن ها 
گفته اند که این مطالب در یک کامپیوتر رها 
شده در یک تعمیرگاه وسایل کامپیوتری پیدا 
شــده اســت. در این گزارش آمده است که 
نمی توانند تایید کنند فردی که کامپیوتر را به 
تعمیرگاه سپرده است، هانتر بایدن بوده باشد. 
نیویــورک پســت همچنیــن می گوید که 
اف بی آی در جریان این موضوع قرار داشت، 

اما رســانه های دیگر آمریکایی می گویند که 
اینباره خودداری  از اظهارنظــر در  اف بی آی 
کرده اســت. این ایمیل هــا حامل دو مطلب 
اصلی بوده اســت. اول اینکه بایدن در زمان 
حضور در پســت معاونــت رئیس جمهوری 
ایالت متحده از سمت خود سوء استفاده کرده 
و با فشــار به دولت اوکراین باعث تبرئه پسر 
خود شده، در این زمینه حتی دادستان پرونده 
نیز عوض شده، مورد دوم نیز مرتبط با اعتیاد 

هانتر پســر بایدن اســت، که در ایمیل های 
بایدن وجود داشته است. قبلا نیز بار ها توسط 
طرفداران ترامپ به ایــن دو فکت پرداخته 
شده و این ایمیل ها حاوی نکات تازه ای نبوده 
است. در همان زمان که بایدن اعلام نامزدی 
کــرد، ترامــپ و طرفدارانش بابــت پرونده 
پســرش او را بار ها مورد حمله قرار دادند، در 
مورد اعتیاد پسرش نیز او در مناظره با ترامپ 
صراحتا اعلام کرد که فرزندش اعتیاد داشته 
و الان ترک کرده اســت. این ها موضوعات 
جدیدی نبوده که الان افشــاگری به حساب 
آیــد، اما رودی جولیانی وکیل ترامپ که این 
اســناد را در اختیار نیویورک پست قرار داده، 
اعلام کرده به زودی جزئیات جدید و منتشر 
نشــده ای را از سوء اســتفاده های بایدن از 
قدرت منتشــر خواهد کــرد. اگر این مطالب 
واقعا منتشر شود و باعث رسوایی بایدن شود، 
به واقع می توان گفت، که سورپرایز اکتبر در 
انتخابات آمریکا رخ داده و ممکن است همان 

بلایی که سال ۲016 بر سر هیلاری کلینتون 
آمــد، این دوره بایدن آن را تجربه کند. اما تا 
الان که مطالب افشا شده چیز جدیدی نبوده، 
بنابراین این ایمیل های افشا شده تاثیری بر 
روی وضعیت بایدن و ترامپ نداشــته است، 
اگر مطالب جدیدی افشــا شــود که حاوی 
چیز های جدیدی باشــد، آن زمان است که 
اوضاع فرق خواهد کــرد و بایدن با خطرات 
بســیار بزرگی روبرو خواهد بود. در شــرایط 
فعلی همچنان در اکثر نظرســنجی هایی که 

انجام شــده، بایدن برتری خود نســبت به 
ترامــپ را حفظ کرده اســت. در حال حاضر 
یکی از مهم ترین چالش هایی که ترامپ با آن 
روبرو است، مســئله تضعیف جایگاه وی در 
بین رای دهندگان بالای 65 ســال اســت، 
ترامپ در بین این قشر و رده سنی جایگاه و 
پایگاه رای بسیار قوی داشته، به طوریکه این 
مســئله از نقاط قوت او به شمار می رفت، اما 
به دلیل شــیوع گســترده کرونا در آمریکا و 
تشــدید آن طی روز های اخیر آن ها بســیار 
نگران وضعیت ســلامت خود هستند و بیم 
این دارند در صورتیکه ترامپ انتخاب شــود، 
اوضاع کرونا در آمریکا حتی وخیم تر شود. با 
توجه به اینکه ترامپ خود به کرونا مبتلا شد 
و در ایــن زمینه نیز بعد از مرخص شــدن از 
بیمارســتان، هیــچ گونه رعایتــی نمی کند، 
بسیاری از افراد سالمند آمریکایی از انتخاب 
دوباره ترامپ نگران هســتند. از سوی دیگر 
آمریکا همچنان  بیمه های درمانی در  مسئله 

مناقشه برانگیز اســت. قانون مربوط به این 
بیمه های درمانی که به اوباماکر معروف است 
در صورتیکه ترامپ انتخاب شــود به احتمال 
زیاد از ســوی او لغو خواهد شد و این مسئله 
برای بســیاری از آمریکایی ها بسیار زیان آور 
خواهد بود. ترامپ برای ماندن در کاخ سفید 
نیــاز به یک دســتاورد و عملکــرد بزرگ و 
تاثیرگذار دارد. مســئله اقتصــادی در آمریکا 
طی این روز ها بسیار داغ شده، ترامپ اعلام 
کرده که با وجود وخیم شدن اوضاع کرونا در 
آمریکا، دیگر کشــور را تعطیل نخواهد کرد. 
این مســئله برای جمهوری خواهان بســیار 
مهم اســت و می تواند رای آن ها را بیشتر از 
گذشته نصیب ترامپ کند، اما در سوی مقابل 
آن قشری از آمریکایی ها که نگران سلامت 
خود هســتند، از این اقدام ترامپ نگران شده 
اند، حال اگر در این مــدت باقیمانده ترامپ 
بتوانــد نرخ بیــکاری در آمریــکا را کاهش 
بیشــتری دهد قدر مسلم شــانس خود را تا 
حدودی زیــادی افزایش خواهد داد. در حال 
حاضر نیز نمی توان پیش بینی دقیقی در مورد 
برنده انتخابات ریاست جمهوری آمریکا کرد، 
زیرا که این ایام باقیمانده بسیار مهم است و 
یک اتفاق می تواند به کل ورق را برگرداند. از 
ســوی دیگر مناظره باقیمانده بین ترامپ و 
بایدن که قرار اســت برگزار شود از اهمیت 
بسیاری برخوردار اســت. عملکرد این دو در 
مناظــرات می تواند بــر روی تصمیم گیری 
کسانیکه هنوز مردد هستند که به چه کسی 
رای بدهند بسیار تاثیرگذار باشد، بنابراین رای 
های خاکســتری می تواند نتیجه رقابت بین 
نامزد های دموکرات و جمهوری خواه را رقم 
بزند. به طور کلی این عملکرد ترامپ اســت 
که مشــخص می کند چه کسی برنده است. 
اگــر رئیس جمهــور فعلی آمریــکا تا موعد 
چالش های  با  انتخابات همچنــان  برگزاری 
فراوانی دست و پنجه نرم کند، او قدر مسلم 
باز هم از رقیب دموکراتش در نظرســنجی ها 
عقب خواهد ماند. اما اگر بتواند در این زمان 
باقیمانده اقدامات موثری را انجام دهد شانس 

خود را افزایش خواهد داد.

خبر ویژه

در همان زمان که بایدن اعلام نامزدی کرد، ترامپ و طرفدارانش بابت پرونده پسرش او را بار ها 
مورد حمله قرار دادند. در مورد اعتیاد پسرش نیز او در مناظره با ترامپ صراحتا اعلام کرد که 
فرزندش اعتیاد داشته و ترک کرده است. این ها موضوعات جدیدی نبوده که حالا افشاگری به 
حساب آید، اما رودی جولیانی وکیل ترامپ که این اسناد را در اختیار نیویورک پست قرار داده 

اعلام کرده به زودی جزئیات جدید و منتشر نشده ای را از سوء استفاده های بایدن از قدرت 
منتشر خواهد کرد

,,

هم صدایی زنان اصولگرا و اصلاح طلب در داشتن حق کاندیداتوری در انتخابات ریاست جمهوری

زنان پشت سد »رجل سیاسی« 
بحث حضور زنان در سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری که جدی تر 
شــد زنان اهل سیاست درباره این اظهار نظر تحلیل های مختلفی ارائه 
کردند؛ در حقیقت تنها موضوعی که در میان سیاســیون به ویژه زنان 
سیاستمدار فراجناحی ظاهر شده است همین مسئله حق کاندیداتوری 

در انتخابات است.
خبرآنلاین نوشت: بیش از چهار دهه است که با داغ شدن تنور انتخابات 
حرف و حدیث ها درباره »رجل سیاســی« و ریاست جمهوری زنان بالا 
مــی گیرد اما نه زنی در صف کاندیداهای ریاســت جمهوری قرار می 
گیرد نه گامی برای روشن شــدن تکلیف »رجل سیاسی« بودن زنان 
برداشته می شود، در پایان هر انتخابات نیز باز همه چیز به  همان حالت 
اول برمی گردد و به ســرعت  گرد فراموشی بر ماجرای تفسیر شورای 
نگهبان از اصل 115 قانون اساسی پاشیده می شود. اما این روزها بحث 
کاندیداتوری زنان و بازتعریف اصل 115 قانون اساســی درباره »رجل 
سیاسی« بودن یا نبودن زنان گویا متفاوت تر از قبل درحال زمزمه شدن 
است.»شاید در انتخابات آینده کاندیدای زن داشته باشیم«؛ این جمله ای 
است که چندی پیش عباسعلی کدخدایی به زبان آورد و جنجال زیادی 
هم به پا شد البته زنان با این نوع وعده و وعیدها چندان غریبه نیستند 
و تقریبا در همه ادوار انتخابات ریاست جمهوری به آنها گفته شده است 
که منعی برای ثبت نام در انتخابات ندارند. آنچنان که در دوره قبل ثابت 
شــد که »ثبت نام بلامانع« برای خیلی ها ساری و جاری است تا آنجا 
که  از نوجوان 15 ساله گرفته تا افرادی که حتی مدرک تحصیلی شان 
به پایان دوره راهنمایی هم نرسیده است توانستند در انتخابات ریاست 
جمهوری ســال ۹6 ثبت نام کنند  اما مســلم است که از فیلتر شورای 
نگهبان عبور نخواهند کرد حال معلوم نیست منظور کدخدایی از بلامانع 
بودن ثبت نام زنان از این جنس اســت یا خیر. البته کدخدایی چند روز 
بعد در یک نشست خبری درباره تغییر نظر فقهای شورای نگهبان برای 
رئیس جمهور شــدن زنان گفت: »در این زمینه یک سری بحث های 
فرهنگی در کشــور ما جاری است و مسئله ای نیست که صرفاً با یک 
قانــون آن را حــل کنیم و در وهله اول بایــد این بحث فرهنگی حل 
شــود که فعلا تغییری در این زمینه به وجود نیامده است. نظر فقهای 
شورای نگهبان درباره حضور زنان در انتخابات ریاست جمهوری تغییری 
نکرده اســت و بنده در مصاحبه ای گفتم انشاالله در دوره های آتی این 
رویه نیز اصلاح می شود.« اما بحث حضور زنان در سیزدهمین انتخابات 

ریاســت جمهوری که جدی تر شد زنان اهل سیاست درباره این اظهار 
نظر تحلیل های مختلفی ارائه کردند که در این میان زنان اصلاح طلب 
حضور پررنگ تری داشــتند البته این حرف به معنای آن نبود که زنان 
اصولگرا ســکوت کرده باشــند؛ در حقیقت تنها موضوعی که در میان 
سیاسیون به ویژه زنان سیاســتمدار فراجناحی ظاهر شده است همین 

مسئله حق کاندیداتوری در انتخابات است. 
مشکل شناخته شده نبودن زنان است نه واژه »رجل« 

نیره اخوان عضو جبهه پایداری که سابقه چهار دوره نمایندگی مجلس 
را در کارنامــه اش دارد از همان زنان با گرایش اصولگرایی اســت که 
کاندیداتوری در انتخابات ریاست جمهوری را حق زنان می داند البته او 
رفتار شورای نگهبان را هم توجیه می کند که اگر رد صلاحیتی درمورد 
زنان رخ داده اســت به دلیل شــناخته نشدن ثبت نام کنندگان است نه 
زن بودنشــان.او در گفتگو با خبرآنلاین، در پاسخ به این سوال که هر 
بار صحبت از اصلاح قانون انتخابات و تعاریف رجل سیاسی می شود، 
وعــده هایی درباره زنان هم داده می شــود و اخیرا نیز آقای کدخدایی 
گفتند شاید رئیس جمهور بعدی یک زن باشد؛ این اتفاق ۴0 سال است 
که نیافتاده، موانع کار کجاســت می گوید: »رجل سیاسی قانون است و 
یک مفهوم کلی هم برای همه اعم از زن و مرد دارد. برخی شاید معنای 
عربــی  کلمه رجل به معنی مرد را اســتنباط می کنند ولی در قانون و 
کلماتی که ما به کار می بریم، رجل به معنی افرادی است مدیر، مدبر و 
دارای استعدادهایی هستند که توانایی استفاده از منابع را دارند. پیش از 
این مطرح می کردند که کسی که اداره امور را در دست داشته می تواند 

جز تعریف رجل سیاسی قرار بگیرد. «
مرضیه وحید دستجردی در بوته آزمایش شورای نگهبان؟ 

وقتی صحبت از مصداق زنانی که می توانند در ردای کاندیداتوری قرار 
گیرند به میان می آید نام معصومه ابتکار و مرضیه وحید دســتجری نیز 
بسیار به گوش می رسد اما گویا اتفاق نظر برای امتحان شورای نگهبان 
در برابر اصل 115 قانون اساسی کسی بهتر از وحید دستجردی نیست 
چراکه او هم به لحاظ جریان سیاسی در اردوگاه اصولگرایی قرار می گیرد 
که شــورای نگهبان نگاه مثبت تری به ین جریان دارد، هم از نظر کار 
اجرایی 3 سال سکان وزارت بهداشت را به دست داشت؛ موضوعی که 
اخوان هم به آن اشــاره می کند و می گوید: » اگر خانم دستجردی در 
انتخابات ریاســت جمهوری ثبت نام کرده و مردم به ایشان اعتماد می 

کردند؛ در انتخابات رای می آوردند.«
او در پاســخ به این ســوال که خانم طالقانی بارها در انتخابات ریاست 
جمهوری ثبت نام کرده اما از ســوی شورای نگهبان، ردصلاحیت می 
شــدند، خاطر نشان کرد: »تشــخیص رجل سیاسی با شورای نگهبان 
اســت. خانم طالقانی در کل کشور شناخته شده است؟ خیر. ایشان اگر 
چه مورد شناخت احزاب و جناح های سیاسی هستند اما کل مردم خانم 
طالقانی را نمی شناسند اما خانم دستجردی به دلیل دوران وزارتشان با 
آحاد مردم در ارتباط بوده و ایشان را می شناسند. «نماینده ادوار مجلس 
ادامه می دهد؛ »رجل سیاســی از نظر معنی کسی که در خود توانایی 
مدیریت و صلاحیت های لازم را مانند قبول داشــتن اســلام، انقلاب 
اســلامی و ولایت فقیه را داشــته و پرونده و محکومیت نداشته باشد. 
ممکن اســت یکی ۴ مورد از این ویژگی ها را و دیگری 3 مورد از این 
خصوصیات را داشته باشد. این موارد برای صلاحیت نمایندگان مجلس 
و ریاست جمهوری بررسی می شود. بنابراین اگر کسی در انتخابات ثبت 
نام کرده و رد صلاحیت شــده به علــت زن بودن نبود و به دلیل رجل 
سیاســی نبودن است. «وی با اشاره به بازبینی قانون انتخابات، تصریح 
کرد: «بازبینی هایی که در حال حاضر صورت می گیرد برای آن است 
که رجل سیاسی از حد نظری بودن خارج شده و دقیقا بگویند که به طور 
مثل کســی که وزیر یا نماینده بوده، می تواند جز رجل سیاسی باشد با 
این حال باید شورای نگهبان تایید صلاحیت کند. «اخوان با رد این ادعا 
که شورای نگهبان از رجل سیاسی به نفع مردان بهره برداری می کند، 
گفت: »اگر کســی شرایط رجل سیاسی را داشته باشد، تایید می شوند. 
برخی فکر کردند که رد صلاحیت شــدن خانم ها در انتخابات ریاست 
جمهوری به دلیل زن بودن آنان اســت در حالی که علت رد صلاحیت 
آن ها، ندیدن توانایی مدیریتی شان  است. وقتی به مقام وزارت می رسند 
مدیریتشــان آشکار می شود. کســی که یک وزارت خانه را اداره کرده 
گمان می شود که توان اداره کل کشــور را دارد. مصداق این موضوع 
خانم دستجردی است که اگر در انتخابات ثبت نام می کردند، بسیاری از 
شاخصه ها برای کاندیداتوری را داشت. اما وقتی مدیر کل یک شرکت 

ثبت نام می کند، او شناخته شده و رای آور نیست. «
زنان آبادگر خواهند بود؟

اما موضوع دیگری که حسابی محل بحث است میزان اعتماد مردم به 
رئیس جمهور زن است. نیره اخوان در پاسخ به این سوال که آیا فضای 

سیاســی ایران پذیرای رئیس جمهور زن هست و آن ها می توانند در 
فضای مرد ســالارانه رای بیاوردند، گفت: »فعلا که مردان دارند خراب 
می کنند و اگر زنی مــی تواند آباد کند، بیاید)خنده(. خیلی ها ادعا می 
کنند از دیگری برترند و همه می توانند ادعا کنند. اعتماد به نفس ها در 
این اوضاع بیشتر شده است. اقبال رای آوردن زنان مردم هستند. گاهی 
مردم از آقایان ناراضی هستند به زنان رای می دهند. عملکرد خانم ها 
اگر خوب باشد، مجدد رای می آورند و همچنین افرادی که بیشتر تبلیغ 
کرده و راست و دروغ به هم ببافند؛ شانس بیشتری دارند. خانم ها کمتر 
از این نوع بازی های انتخاباتی استفاده کرده و صداقت بیشتری دارند. «
این چهره اصولگرا همچنین در پاســخ به این سوال که چهره سیاسی 
زن برای انتخابات ریاست جمهوری در ایران چه کسی است، بیان کرد: 
«کسی را نمی شناسم. خانم دستجردی را هم به عنوان نمونه برای آن 

که وزیر بودند؛ در پاسخ قبل نام بردم.«
کار دشوار زنان برای قرار گرفتن در دایره »رجل سیاسی«

هاجر چنارانی نماینده اصولگرای مجلس یازدهم هم از دیگر سیاسیونی 
اســت که کاندیداتوری زنان در انتخابات ریاست جمهوری را حق زنان 
می داند. او  با ابراز تاســف از نگاه های نابرابر به زنان برای حضور در در 
عرصه سیاسی کشــور می گوید: »در مجلسی که اکثریت مطلق آن را 
مردان تشکیل می دهند، تلاش برای تغییر مفهوم رجل مذهبی سیاسی 
کاری بسیار دشوار اســت.«چنارانی در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین 
در پاسخ به این ســوال که آیا می توان امیدوار بود در سال 1۴00 یک 
کاندیدای زن در عرصــه انتخابات حضور پیدا کند؟ می گوید: »مطالبه 
حضور زنان در عرصه انتخابات به عنوان کاندیدای ریاست جمهوری را 
نباید یک بحث فمینیســتی تلقی کرد، بلکه این موضوع خواسته نیمی 
از افراد جامعه است. اگر انتظار داریم که زنان جامعه در مسائل سیاسی 
مشــارکت جدی داشته باشــند، باید زمینه حضور آنها را فراهم بیاورم. 
متاسفانه شاهد هستیم که حتی نگاه نابرابر نسبت به زنان برای حضور 
در عرصه سیاسی در فضای پارلمان نیز وجود دارد.«چنارانی با مقایسه 
حضور زنان در پارلمان برخی از کشورها، گفت: »در برخی از کشورهای 
جهان و حتی منطقه برای حضور زنان در پارلمان ســهم قابل ملاحظه 
در حد ۲0 تا ۲5 درصد قائل می شوند، اما متاسفانه شاهد هستیم که در 
کشــور ما یک زن باید چندین برابر مردان تلاش کند تا مجال حضور 
در نهاد قانونگذاری را پیدا کند.«او می گوید: » با گذشــت ۴0 ســال از 

پیروزی انقلاب اسلامی، هنوز زنان جامعه باید برای گرفتن حق مساوی 
در عرصه سیاسی با مردان رقابت کنند.«

نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس شورای اسلامی گفت: »نباید 
در بحث رجل سیاسی، معنای »رجل« به مردان محدود شود، بلکه باید 
مفهوم »فرد« در نظر گرفته شود. البته مواضع اخیر سخنگوی شورای 
نگهبان در خصوص امکان حضور بانوان در عرصه انتخابات ریاســت 
جمهوری جای تقدیر دارد و در همین راســتا نیز باید مجلس شــورای 

اسلامی قوانین مربوط با رجل سیاسی را اصلاح کند.«
برای تغییر برخی مسائل باید نگرش ها را تغییر داد

به هر حال در چنین شــرایطی که نه تکلیف ریاست جمهوری زنان در 
قانون آنقدر مشــخص و دقیق  است که جای اما و اگر و اعمال سلیقه 
باقی نماند و نه عزمی از ســوی شــورای نگهبان برای تغییر این روند 
مشاهده می شــود این احزاب و جریان های سیاسی هستند که وظیفه 
دارنــد در این عرصه تمام قد در حمایت از زنان به میدان بیایند و هربار 
زنانی را که در قد و قواره ریاســت جمهوری هســتند را معرفی کنند. 
در این راســتا هاجر چنارانی در پاسخ به این سوال که فراکسیون زنان 
در راســتای مطالبه حضور زنان در جایگاه کاندیدای انتخابات ریاست 
جمهوری چه برنامه ای دارد؟،می گوید: »اعضای فراکسیون زنان پارلمان 
در کنار موضوعات مرتبط با کار خود به صورت جدی بحث رجل سیاسی 
را دنبال می کنند، اما باید توجه داشت در کشور ما در برخی موارد پیش 
از تغییــر قوانین باید برخی از نگرش هــا را تغییر داد و این موضوع نیاز 
زمان اســت. کشور در دوران گذار به سر می برد و به همین دلیل برای 
تغییر برخی از گزاره ها باید ۴0 ســال تلاش کــرد. در مجلس کنونی 
تنها 6 درصد از نمایندگان خانم هســتند که همین تعداد نیز نسبت به 
ادوار گذشــته بهتر شده اســت. آیا می  توان از مجلسی که ۹۴ درصد از 
آن را مردان تشــکیل می دهند، انتظار داشــت برای تغییر مفهوم رجل 
سیاسی تلاش کند؟«چنارانی در مواجهه با این پرسش که آیا در میان 
زنان کشور، کسانی وجود دارند که قابلیت کاندیداتوری و حتی ریاست 
جمهوری را داشته باشند؟، گفت: »همانطور که در کشور مردان شایسته 
بسیار زیادی وجود دارند، به همان میزان بانوان شایسته نیز وجود دارند. 
شاهد این مدعی نیز زنانی هستند که حتی خود را در عرصه اجتهاد دینی 
معرفــی کرده اند، پس می توان امیدوار بود بخش دیگری از زنان نیز در 

بالترین عرصه سیاسی موفق ظاهر شوند.«
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نشانه های ریسک حداکثری در قیمت دلار
بــازار ارز در طول یک ماه و نیم گذشــته 10 
کانال قیمتی را پشــت ســر گذاشت؛ سرعت 
قیمت در بازار کم ســابقه بوده اســت. اما آیا 
ریسک خرید هم همپای قیمت افزایش یافته 

است؟
اقتصادنیوز نوشت: در هفته ای که گذشت دلار 
وارد کانــال 30 هزار تومان شــد، عددی که 
روزهای زیادی پشت در آن مانده بود و راهی 
برای ورود نمی یافــت. در هفته هایی که دلار 
در کانال ۲۹ هزار تومان میخکوب شــده بود، 
برخی از تحلیلگران تکنیکال از بازگشت قیمت 
از ســقف صحبت می کردند. آنها نشــانه های 
قیمــت را هماننــد یک الگوی ســقف دوقلو 
می دیدند؛ الگویی که قیمت ۲ مرتبه به سقف 
برخورد می کنــد و توان عبور از آن را نمی یابد 
و شروع به ریزش می کند. برای برخی از آنها، 
ابتلای ترامــپ به کرونا خبــر بنیادی ای بود 
که مدت ها انتظارش را می کشــیدند تا قیمت، 
کاهش شارپ را کلید بزند. اما این اتفاق نیفتاد 
و با بهبودی نسبی ترامپ، الگوی قیمتی مورد 
انتظار آنها نیز از بیــن رفت. خبر تحریم های 
جدید آمریکا علیــه 18 بانک ایرانی نیز باعث 
شــد تا انتظارات منفی تشــدید شود، تا قیمت 
در هفته گذشــته وارد محدوده 30 هزار تومان 
شود. گزارش زیر اولین روز دلار در کانال 30 
هزار تومانی و صحبت هــای برخی از فعالان 

بازار را منعکس می کند:
پــس از ورود دلار به کانــال 30 هزار تومان، 
بازارســاز ارزی فعال تر از گذشته دست به کار 
شــد و ۲ تصمیــم مهم اتخاذ کــرد )جزئیات 
تصمیم های جدید(. یک تصمیم در راســتای 

شفاف سازی سیاســت ها بود که میزان تزریق 
روزانه از ســوی بازارســاز را روشن می کرد و 
تصمیــم دیگر، آزادی عمل بیشــتر صرافی ها 
در بازار متشــکل ارزی. از روز دوشنبه بیش از 
۲30  میلیون دلار در بازار اسکناس عرضه شد، 
اما صرافی ها تنها اقــدام به خرید ۲.1 میلیون 
دلار کردنــد؛ یعنی یک درصد عرضه. در بازار 
حواله نیز عرضه صادرکنندگان در هفته گذشته 
در ســطح قابل قبولی قرار داشــت. بازیگری 
بانک مرکزی در هفته گذشــته نشان می داد 
که بازارســاز به دنبال نقش آفرینی فاعلانه در 
هر دو بازار اســکناس و حواله اســت. با این 
حــال، نرخ ها واکنش مــورد انتظار مردم را به 
سیاست های جدید نشان ندادند و تا پایان هفته 
دلار از 3۲ هزار تومان نیز گذشت. اما علت چه 
بود؟برخی معتقدند که عرضه صرافان در بازار 
کاهش یافته تا آنها بتوانند دلارهای خریداری 
شــده در بازار متشــکل را در بالاترین قیمت 
به فروش رســانند. آنها برای فروش هر دلار 
خریداری شــده در بازار متشکل، 3 روز مهلت 
فروش دارند. طبق این ســناریو، کم شــدن 
عرضه از ســوی آنها بازار نقدی را دچار کمبود 
کرد و به همین دلیــل نرخ ها وارد کانال های 
جدید قیمتی شدند. در چنین حالتی صرافان نیز 
می توانند از روز یکشــنبه با سود مناسب اقدام 

به فروش کنند.
البته ادعای بازارســاز این اســت که صرافان 
تنهــا یک درصــد بالاتر از قیمــت خرید در 
بازار متشــکل، مجاز به فروش هر اســکناس 
آمریکایی هستند. اگر این فرضیه درست باشد، 
از فردا باید عرضه اسکناس دلار در قیمت های 

پایین بازار)حداقل هزار تومان پایین تر( افزایش 
یابد. طبعا برای اسکناس های ارزان تر تقاضای 
بالایی وجود دارد و خود می تواند موجب صف 
و شــلوغی در بازار ارز باشد. اما معمولا چنین 
صف هایــی مقابــل صرافی های مجــاز دیده 
نیز  احتمــالا صرافی ها  نتیجه  نمی شــود. در 
روش هایی را برای دور زدن دستورالعمل بانک 
مرکزی بــکار می گیرند. ضمن اینکه فروش و 
تزریق قیمت از پایین بــازار، نمی تواند گزینه 
مناسبی در شرایط فعلی برای مدیریت نوسان 

باشد. 
البته یک احتمال دیگر نیز از سوی کارشناسان 
مطرح اســت؛ آنها رغبت کم صرافان به خرید 
دلار در بازار متشکل را ناشی از پیش بینی آنها 
از وضعیت بــازار می دانند. در حقیقت صرافان 
معتقدند که با توجه به ریســک های پیشــرو، 
تقاضای دلار در قیمت هــای فعلی نمی تواند 
دوام چندانــی یابــد، در نتیجه میــل آنها نیز 
برای خرید پایین رفته اســت. تقریبا 3 هفته تا 
انتخابات آمریکا باقی مانده، فضای معامله گران 
بازار ارز نشان می دهد که آنها پیروزی ترامپ 
در انتخابات 13 آبــان را حتمی می دانند و به 
همین دلیل، تختــه گاز به فضای هیجانی در 
بازار می دمند. اما اگر این ســناریو باطل شود، 
انتظارات برآمده از آن نیز به شــکل آنی باطل 
می شود. ضمن اینکه فرض آنها این است که 
با انتخــاب ترامپ، محدودیت های ایران بیش 
از پیش شــود و به همین دلیل، بازگشــت ارز 
صادراتی نیز کندتر از قبل و سمت عرضه بازار 
ضعیف تر از گذشــته شــود، بر این اساس آنها 
خرید دلار در زمان حــال را منطقی می دانند. 

اما آنها نیز به طور قطع از اســتراتژی ایران در 
سیاســت خارجی، در قبال ترامپ در دور جدید 
ریاســت جمهوری آگاهی کامل ندارند، ممکن 
است سیاست خارجی ایران نیز پس از انتخاب 
مجدد ترامپ، همانند پیش فرض دلالان بازار 
ارز نباشــد؛ در این حالت نیز آنها کیش و مات 

خواهند شد. 
از دست رفتن کارکرد اعتبار سیاستگذار

اگرچــه در زمان التهاب ارزی بارها از ســوی 
مسوولان گفته شد که قیمت های فعلی پایدار 
نیست و نرخ ارز باز می گردد، اما در عمل چنین 
اتفاقی رخ نداد. به نظر می آید مســوولان اثر 
انتظارات را نادیده گرفته انــد یا حداقل تصور 
کرده انــد که با اعلام نظر آنهــا، انتظارات نیز 
تعدیل می شــود، اما آنها از ایــن نکته غافل 
مانده اند که فعالان بازار به اظهارات مسوولان 
بی اعتماد شــده اند و فاکتــور تعیین کننده ای 
در بازار محســوب نمی شــود. به همین دلیل، 
کارشناســان معتقدند که سیاستگذاران باید در 
خرج اعتبارشــان برای تسکین بازار، با احتیاط 
بیشــتری رفتار کنند. گزارش زیر واکنش بازار 

ارز به این دست اظهارات را نشان می دهد. 
علاوه بر سیاست خارجی و انتظارات برآمده از 
آن، متغیرهای حقیقــی اقتصاد چه می گویند؟ 
شاید فعالان بازار به اظهارات مسوولان دیگر 
واکنش نشان نمی دهند، اما اقدامات عملی در 
متغیرهای پولی، چه فعالان بازار بخواهند چه 
نخواهند، اثر خود را بر بازارهای دارایی خواهد 
گذاشت. گزارش های اخیر بانک مرکزی نشان 
می دهد که نرخ ســود بین بانکی به محدوده 
۲0 درصد در مهر ماه رسیده است و این یعنی، 

نرخ بهــره حقیقی در اقتصــاد ایران به حالت 
منطقی نزدیک شده است. اگر نرخ سود بدون 
ریسک در اقتصاد در اوراق دولتی و پس از آن 
در نرخ سود بانکی نیز افزایش یابد، بخشی از 
تقاضاهای کاذب در بازارهــای دارایی از بین 
خواهد رفت و این یعنی، ســمت تقاضا همانند 

گذشته قوی نخواهد بود.
عــلاوه بر این، رئیس کل بانک مرکزی امروز 
از بازگشــت نرخ کنترلی متغیرهای نقدینگی 
به دوران پیش از کرونا خبر داد)جزئیات(. این 
یعنی انبساط پولی در نیمه دوم سال همچون 
نیمه اول نخواهد بود  و دیگر سیاستگذار پولی 
همچون گذشــته درگیر کرونا نخواهد شــد. 
این خبر بدی برای افزایشــی های بازار ارز به 
حســاب می آید. شاید آنها روی انتخاب ترامپ 
و انتظارات منفی بسته باشند، اما بدون انبساط 
پولی، ابــزار لازم برای به فعــل درآمدن این 

انتظارات منفی، وجود نخواهد داشت.
انتخابــات آمریــکا، پیش بینی پذیــر نبودن 
تحــولات پــس از انتخاب ترامــپ، تقاضای 
پایین صرافی در ســطح قیمت فعلی دلار و در 
نهایت عدم انبســاط پولی در نیمه دوم سال، 
ریســک خرید در بازار ارز را به بالاترین سطح 
رسانده اســت؛ اما آیا این به معنی آن خواهد 
بود که نرخ ارز در کوتاه مدت افزایش نخواهد 
یافت؟ ریســک بالا هیچگاه به معنی کنترل 
روند قیمت نیست، و در اینکه نرخ ارز در هفته 
جــاری چه روندی را پیــش می گیرد قطعیتی 
وجود ندارد، اما یک چیز قطعی است، بازار ارز 
در شرایط فعلی برای افراد ریسک گریز، آخرین 

انتخاب است.

 گزارش رئیس بانک مرکزی از روند 
کنترل نقدینگی

رئیس کل بانک مرکزی در یادداشــتی توضیحاتی را درباره روند کنترل متغیرهای پایه پولی 
و نقدینگی ارائه کرد.

همتی در صفحه شخصی اینســتاگرام خود نوشت: بانک مرکزی، به عنوان مسئول سیاست 
پولــی و اعتباری، عــلاوه بر ضرورت مهار تورم و کمک به خــروج از رکود، مواجه با اثرات 
اقتصادی ناشــی از شیوع کرونا و نیز تسهیل تامین مالی کســری بودجه بوده است. دراین 
شــرایط کاملًاپیچیده، اگرنبود مقاومت بانک مرکزی، درمقابل بســیاری از درخواســت ها، 

وضعیت پایه پولی و نقدینگی، امروز به گونه ای دیگر رقم خورده بود.
رئیــس کل بانک مرکزی ضمــن توضیح درباره کاهش یک درصد نرخ ســپرده قانونی در 
ابتدای ســال عنوان کرد: در همین راســتا، بانک مرکزی به مانند تمام بانک های مرکزی 
دنیا نمی توانســت در خصوص نیازهای تأمین مالی در اوایل شــیوع کرونا که اقتصاد طبقات 
کم درآمد جامعه را متأثر ساخته بود، بی تفاوت باشد. کاهش یک درصد نرخ سپرده قانونی در 
ابتدای سال، باهدف کمک به بانکها برای تامین مالی و اعطای وام ارزان قیمت به خانوارهای 
یارانه بگیر ونیز کسب و کارهای آسیب دیده و تأمین مالی کمک ودیعه مسکن انجام گرفت.

وی افزود: نظــر به پایش روند متغیرهای اقتصــادی، ازاول مهرماه با هدف کاهش ضریب 
فزاینده و کنترل بیشــتر رشد نقدینگی، نرخ سپرده قانونی به وضعیت اولیه آن برگردانده شد. 

اقدامات احتیاطی برای کاهش ریسک ترازنامه بانکها نیز،طبق برنامه پیش می رود.
رئیس شــورای پول و اعتبار ضمن تقدیر از همراهی دولت در تأمین کسری بودجه نیمه اول 
سال از طریق انتشار اوراق بدهی تصریح کرد: امیدوارم باتوجه به مجوزهای قانونی اخذ شده، 
این روند، در نیمه دوم سال نیز با جدیت ادامه یابد تا بتوان کسری بودجه امسال را به صورت 

سالم و باکمترین اثرات جانبی بر اقتصاد کلان تأمین مالی کرد. 
عالی ترین مقام بانک مرکزی مهمترین عامل برونزای اقتصاد کشــور، را ادامه تحریم های 
یک جانبه و  ظالمانه امریکا علیه کشــورمان دانســت و اظهار کــرد: هرگونه تحلیل راجع به 
متغیرهای پولی و قضاوت درخصــوص عملکرد بانک مرکزی، بدون درنظرگرفتن تأثیر این 

عامل، بی تردید نمی تواند یک تحلیل جامع ، علمی و از نظر اجرایی راهگشا باشد.

افزایش کف نرخ سود در بازار بین بانکی 
جدی شد

ســاعتی پس از آنکه رئیس کل بانک مرکزی خبر داد نرخ ســپرده قانونی به مقدار قبل از 
شیوع کرونا برگردانده شده است، مطلع شدیم پیشنهاد افزایش نرخ کف کرویدور بین بانکی 

در دستور کار هیات عامل بانک مرکزی قرار گرفته است.
اقتصاد نیوز نوشت: اطلاعیه رسمی بانک مرکزی نشان می دهد نرخ سود در بازار بین بانکی 
از ابتدای مهر روند فزاینده ای به خود گرفته، به طوری که در روزهای اخیر از ۲0 درصد عبور 
کرده اســت. روند افزایش نرخ سود در بازار بین بانکی به گونه ای بوده که سیاست گذار پس 
از 1۹ هفته و برای اولین بار در سال جاری دریافته این بازار با کسری نقدینگی مواجه است.

این در حالی اســت که تا قبل از هفته نوزدهم، بانک مرکزی در طول سال جاری همواره در 
اطلاعیه های خود از انجام نشــدن معامله در قالب عملیات بازار باز به خاطر کفایت یا مازاد 
نقدینگی در بازار  بین بانکی خبر داده بود اما در هفته گذشته برای اولین بار اعلام کرد بازار 

بین بانکی با کسری نقدینگی روبرو است.
در نتیجه این کسری نیز بانک مرکزی طی اقدام بی سابقه خود در معاملات بازار باز هفتگی 
از ابتدای امســال تاکنون اقــدام به خرید 50 میلیارد تومان اوراق در بــازار باز کرد. در واقع 
بانــک مرکزی که به دلایل مازاد یــا کفایت نقدینگی حاضر به خرید اوراق از بانک ها نبود، 
در معاملات هفته گذشــته با پیشــنهاد فروش اوراق دو بانک از چهار بانک شــرکت کننده 
موافقت کرد تا از طریق  انبســاطی که در بازار به وجود می آورد، نرخ ســود را تحت کنترل 

خویش درآورد.
حال شــنیده ها حکایت از آن دارد پس از عادی کردن نرخ سپرده های قانونی، بانک مرکزی 
قصد دارد در گام دوم کف کرویدور در بازار بین بانکی را تغییر دهد. بر اســاس دستورالعمل 
شــورای پول و اعتبار تعیین کف نرخ ســود در بازار بین بانکی بر عهده هیات عامل بانک 

مرکزی است.
نرخ کف در بازار بین بانکی چیست؟

بانک های مرکزی در اکثر کشورهای دنیا به منظور ایجاد ثبات اقتصادی یک محدوده مجاز 
برای نرخ بهره در نظر می گیرند و سعی می کنند با استفاده از ابزارهای سیاستی خود نرخ بهره 

اقتصاد را در این محدوده، که کریدور نرخ بهره نیز نامیده می شود، نگاه دارند.
در اقتصاد ایران بانک مرکزی در خرداد امســال پس از تهیه زیر ساخت به سمت راه اندازی 
کرویــدور نرخ بهره رفت. این نرخ در ابتدا بین محدوده 10 و ۲۲ درصد در نظر گرفته شــد 
و بر اســاس دســتورالعمل »عملیات بازار باز و اعطای اعتبار در قبال اخذ وثیقه توسط بانک 
مرکزی« و مصوبه هیات عامل این بانک، بانک ها و موسسات اعتباری غیربانکی می توانستند 
ذخایر مازاد خود را در نرخ سود 10 درصد و به صورت یک شبه نزد بانک مرکزی سپرده گذاری 

کنند. کف دالان معادل نرخ سود سپرده گذاری بانک ها در بانک مرکزی است.
همچنین بانک ها و موسســات اعتباری غیربانکی می توانند کســری ذخایر خود را از طریق 
اعتبارگیری از بانک مرکزی به صورت یک شــبه و مشروط به ارائه وثایق کافی، در نرخ سود 

۲۲ درصد تامین کنند. این همان سقف دالان یا نرخ تنزیل مجدد نهایی است.
از دل این دو، نرخی اســتخراج می شــود که به آن نرخ بهره سیاســت گذاری یا هدف گفته 
می شود. در ابتدا راه اندازی کریدور، میانگین کف و سقف دالان در محدوده 16 درصد قرار 
داشــت. بانک مرکزی در فاصله دهم خرداد تا ۲3 مرداد ســه بار دیگر کف کریدور در بازار 
بین بانکی را بالا برد و به 1۴ درصد رساند. با این حساب نرخ بهره سیاستی نیز از حدود 16 

درصد تا 18 درصد بالا رفت.
حال شــنیده می شــود با توجه به روند بازار ها و ضرورت مدیریت نقدینگی احتمال افزایش 
کف کریدور و نرخ سود هدف در بازار بین بانکی افزایش یافته است. با این تصمیم نرخ سود 
سپرده گذاری نزد بانک مرکزی افزایش یابد و این نهاد می تواند سپرده های بیشتر از طریق 
بانک ها جمع کند. با این سیاســت قبض نقدینگی صورت گرفته و نرخ کف و سقف در بازار 
بین بانکی به یکدیگر نزدیک تر می شوند. علاوه بر این نرخ بهره هدف بانک مرکزی نیز در 
کرویــدور تغییر خواهد کرد. بانک مرکزی تلاش می کند از طریق عملیات بازار نرخ بهره را 

در کریدور مورد نظر مدیریت کند.
عملیات بازار باز چیست؟

بازار باز به بــازاری می گویند که در آن بین بانک مرکزی و بانک ها معاملات اوراق بدهی 
دولتــی صورت می گیرد. در این بازار با خریــد اوراق بدهی دولتی، قیمت آن به دلیل وجود 
تقاضای موثر از سوی بانک مرکزی بالا رفته و در نهایت نرخ سود بین بانکی پایین می آید. 
از طرف دیگر فروش اوراق بدهی دولتی توسط بانک مرکزی )افزایش عرضه( سبب کاهش 

قیمت اوراق و نهایتا افزایش نرخ سود بین بانکی می شود.

بانک مرکزی

دستمزدساعتیکارگراندرایرانچقدرپایینترازکشورهایتوسعهیافتهاست؟

فاصله10دلاری
حمیدحاجاسماعیلی:کارگراندرشرایطفعلینیازمندحمایتکالاییهستند

در حالی که طی ســال های گذشته حداقل 
دستمزد فاصله ای قابل توجه را با تورم حفظ 
کرده است، افزایش تورم در سال جاری سبد 
معیشــتی کارگران را بیــش از پیش کوچک 

کرد.
به گــزارش روزنامه صبح امــروز به نقل از 
خبرآنلاین، تورم، گرانی و افزایش روز به روز 
نرخ دلار تبعات ســنگینی برای طبقه کارگر 
ایران داشــته و موجب این شــده اســت که 
خانواده های کارگری در تامین نیازهای اولیه 
و اساسی خود دچار مشکل شوند. کارشناسان 
معتقدنــد وضعیت کســب  و کارها در دوران 
افزایش کسری بودجه دولت،  بیماری کرونا، 
رشــد فزاینده نقدینگی، روند شاخص بورس 
و روند صعودی نــرخ ارز در اوج گرفتن تورم 

نقش داشته است.
 در تازه ترین اظهارات کارشناســی خط فقر 
برابر با 10 میلیــون تومان برای خانوار چهار 
نفره برآورد شــده است این در حالی است که 
حداقل دســتمزد فاصلــه ای قابل توجه را با 

خط فقر دارد.
حمید حاج اســماعیلی معتقد است آنچه که 
طبقه کارگر با آن درگیر اســت صرفا افزایش 
نرخ دلار نیســت. این کارشناس بازار کار در 
گفــت و گو با خبرآنلاین گفــت: آن چه که 
بیشــتر کارگران بــا آن درگیر هســتند این 
اســت که قدرت خریدشــان هرروز کاهش 
پیدا میکند و تهیــه امکانات ضروری زندگی 
با دستمزدشــان همخوانی ندارد. این مسئله 
صرفا مربوط به امروز نیست، بلکه در طی سه 
چهار دهه اخیر همیشــه این مشکلات برای 
کارگران وجود داشــته است و هر روز بیشتر  
و بیشتر شده اســت. بحث فقط افزایش نرخ 
دلار نیســت،بلکه نابسامانی و بی ثباتی است 
که درشرایط اقتصادی کشور ایجاد شده است. 
روز به روز قیمت ها افزایش پیدا می کند،بدون 
اینکه نیازهای خانواده های کارگری و امکان 

تطبیــق دســتمزد طبقه کارگر بــا وضعیت 
اقتصادی سنجیده شود.

حمید حاج اســماعیلی درمورد برون رفت از 
وضعیت کنونی گفت: ما پیــش از این بارها 
پیشنهاداتی در این خصوص مطرح کردیم اما 

هنوز این پیشنهادات وارد فاز اجرا نشده اند.
وی در توضیــح این مطلب ادامــه داد: بارها 
در گذشــته گفتیم که لازم است مکانیسمی 
برای تامین نیازهای اساسی کارگران در نظر 
گرفته شــود. اما حالا دیگر امکانش نیست. 
چون کــه باید اعتبار چنیــن طرحی از پیش 
در بودجه دیده می شــد تا دولت بتواند برای 
مواقع ضروری که مشکل ایجاد میشود مبالغ 

اعتباری را به مجلس پیشنهاد دهد.
اســماعیلی اظهار کرد: ما می گفتیم وقتی در 
شــورای عالی کار نمیتوانیم دستمزد را زیاد 
افزایش دهیم باید به صورت کالاهای اساسی 
را به کارگران برســانیم. الان چند سال است 
که این مشکلات را شــدیدا داریم و نیازمند 
این هســتیم که این کالاها به صورت ارزان 
در اختیار خانواده های کارگری قرار داده شود. 
این اقدامات منابع میخواســت و باید پیش از 

این ها این منابع را در بودجه لحاظ میشد.
بخش مهمی از کارگران مستاجرند

وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به 
اینکــه بخش مهمی از خانواده های کارگری 
در ایران مســتاجر هستند،افزود: در چند سال 
گذشــته افزایش اجاره بی حــد و اندازه بوده 
است. لازم است بدانیم که 35 درصد جمعیت 
کشور مســتاجر هســتند و اکثریت آن ها از 
طبقه کارگرند. بعد از ســالها که مطرح میشد 
که وام ودیعه مســکن را بــرای خانواده های 
کارگری در نظر بگیریم، تازه امســال دولت 
به این نتیجه رســیده کــه چنین کاری کند. 
میگوید ۲00 هــزار وام را دادیم که البته من 
خوشبین نیستم که بانک ها ۲00 هزار وام را 
پرداخت کرده باشــند. البته وقتی 35 درصد 

از کشور مستاجر هســتند این ۲00 هزار وام 
رقم ناچیزی است. منظورم این است که این 
راهکارها برای چنیــن روزهایی باید پیش از 
این ها کاملا جدی و با برنامه و کار کارشناسی 

شده و فنی در کشور نهادینه میشد.
 این کارشــناس بازار کار،نظارت بر افزایش 
قیمــت کالاها را یکی از راهکارهای پیش رو 
دانست و گفت: قیمت ها هر روز دارد افزایش 
پیــدا میکند و بایــد آن را متوقف کرد.همین 
توقف رشــد قیمت ها بزرگتریــن خدمت به 
کارگران خواهد بود. اما الان چنین اقدامی را 
نمیبینیم.هرچه به آخر سال نزدیک می شویم 
قیمت ها مدام افزایش پیدا  میکند.از طرفی در 
اوایل ســال دیگر انتخابات ریاست جمهوری 
را در کشــور داریــم و این خــودش یکی از 
عواملی اســت که تشــدید کننده تورم است. 
چرا که شرایط سیاســی در نزدیک انتخابات 
باعث غفلت از برنامه های کشــور می شــود 
و تصمیم گیری ها و برنامــه ریزی ها را دچار 

مشکل میکند. 
اسماعیلی بیان کرد: موضوع بعدی انتخابات 
آمریکاســت و اینطــور که به نظر می رســد 
هم دموکرات ها  و هــم جمهوری خواهان بر 
تشــدید تحریم ها اصرار دارند. به طور کل در 
اقتصاد کلان دچار مشــکل هســتیم. اما در 
اقتصاد خرد دولت باید برنامه داشــته باشد و 
از کســب و کارهای کوچــک حمایت کند تا 
فعالیت ها متوقف نشود. من همچنان تاکیدم 
بر این اســت که جلوگیری از رشد قیمت ها 
و جلوگیری از رشــد فزاینده تورم بزرگترین 
خدمت است. متاسفانه تنها کاری که از عهده 

دولت بر می آید همین است.
دستمزد در ایران و کشورهای توسعه یافته

این کارشــناس بــازار کار در رابطه با حجم 
عقب ماندگی تورم از دستمزد، گفت: در حال 
حاضر متوسط پرداخت دستمزد در یک ساعت 
در کشــورهای توســعه یافته 10 دلار است. 

در ایــران اما زیر 1 دلار اســت. این  فاصله 
پرداخت دســتمزد در ایران و در کشــورهای 
ایران جزو  توسعه یافته بســیار معنادار است. 
پنج، شش کشوری است که کمترین دستمزد 

را به نیروی کار پرداخت میکند.
وی افزود: موضوع بعدی این است که همین 
دســتمزدهایی که تا قبل از تشدید تحریم ها 
برای کارگران تصویب می شده، خودش کمتر 
از یک سوم دستمزد واقعی کشورها بود. حالا 
بعد از تورم این مدت چقدر توانستیم دستمزد 
را اضافه کنیم؟ ما دستمزدی اضافه نکردیم. 
دولت و مجلس با همه هیاهویش، متوســط 
15 تا 1۷ درصد به دســتمزد حقوق بگیران 
در کشــور اضافه کرد. در حالی که تورم بیش 
از 60 درصد و در برخی از کالاهای اساســی 
که مستقیما روی خانواده ها فشار ایجاد کرده 
است مثل اجاره مسکن و خودرو بیش از ۴00 
تا 500 درصد بوده است. طی همین چند ماه 
گذشته در کالاهای مختلف بیش از 60 درصد 

افزایش قیمت داشتیم.
حمید حاج اســماعیلی در رابطه با راهگشــا 
بودن طــرح کوپن مجلس گفت: این طرح از 
گذشــته مطرح بود و هم مجلس و هم دولت 
در قبالش کوتاهی کردند. ولی در این موقعیت 
که شــرایط خاصی در کشور وجود دارد بدون 
هماهنگــی با دولــت و بدون پیشــبینی از 
بودجه، از کجا میخواهنــد پولش را بیاورند؟ 
وقتی در بودجه پیشبینی چنین سوبسیدی را 
برای مردم در نظر گرفته نشــده است، کوپن 
الکترونیکی که بــه صورت نقدی هم مطرح 

است از کجا میخواهد منابعش را پیدا کند؟
حاج اسماعیلی در رابطه با این گفته که منبع 
این طرح قرار است با حذف ارز ۴۲00 تومانی 
تامین شود گفت: اولا ارز ۴۲00 تومانی روی 
هوا است. این ارز کجاست؟ الان کشور دچار 
مشکال کمبود ارز اســت. زمانی این مباحث 
مطرح می شود که ذخایر دولت در حوزه ارزی 

غنی باشد. الان دولت ادعایش این است که 
ارز ۴۲00 تومانی را برای کالاهای اساســی 
میدهد امــا قیمت کالاهای اساســی چنین 
چیزی را به مردم نشــان نمی دهد. وقتی که 
قیمت شیر و روغن و گوشت این است، دولت 
کدام کالاها را بــا ارز ۴۲00 تومانی میدهد؟ 
اگر هم بخواهد ارز ۴۲00 تومانی قطع شــود 
بایــد منتظــر افزایش بیــش از پیش قیمت 

کالاها باشیم.
 این کارشــناس بازار اظهار کرد: از طرفی با 
این تورمی که در کشور شکل گرفته پرداخت 
حتــی 1۲0 هــزار تومان پول چــه کمکی 
می کند؟ اگر به این ســمت برویم که توزیع 
منابع نقدی در کشور داشته باشیم باید نگاهی 
به پرداخت یارانه ها در کشور بکنیم. آیا موثر 
بوده اســت؟ خیر. این روش ها غلط اســت. 
توزیع پول به هیچ وجه کمکی نخواهد کرد.

این رقم ها هم رقم های موثری نیست و تنها 
مشــکلات را در کشور بیشتر میکند. بنابراین 
کوپن الکترونیکی در شــرایطی میتواند موثر 
باشد که کالاهای اساسی را تامین بکند. یعنی 
فرد با آن کوپن بتواند کالاها را با قیمت پایین 
و سوبســید از فروشگاه های بزرگ خریداری 

کند.
وی افزود: موضوع دیگری که مطرح اســت 
این اســت که قرار اســت کوپن الکترونیکی 
به60 میلیون نفر برسد.اگر قرار است کالاهای 
اساســی از طریق کوپن الکترونیک دراختیار 
مردم قرار بگیرد باید به همه مردم داده شود. 
اگر کســی بیشــتر از آن نیاز دارد برود آن را 
از بــازار آزاد خریداری کنــد. اجرای این کار 
مشکل اســت و چون تجربه فساد را در چند 
نرخی بودن در کشــور داشتیم مطمئن باشید 
در آینده این طرح هم خواهد بود. اعتقاد من 
این اســت که دولت باید بیشــتر نظارت کند 
و تعرفه ها را کنترل کنــد. توزیع پول اثری 

نخواهد داشت.
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تعامل و حفظ وحدت؛ عاملی برای ایجاد امنیت 
رئیس عقیدتی سیاســی پلیس خراســان رضوی گفت: امیدواریم با 
تعامل و حفظ وحدت بتوانیم به پشــتوانه همراهی و همگامی مردم 
عزیز و رسانه های متعهد و انقلابی در تحقق شعار با هم برای امنیت 
و ســلامت پیشگام و موثر باشــیم.به گزارش »صبح امروز« حجت 
الاسلام علیرضا رامبار به مناســبت هفته ناجا اظهار کرد: نیروهای 
انتظامی سربازانی فداکار هستند که همواره برای پاسداشت از ارزش ها 
و ایجاد امنیت اجتماعی و اخلاقی به وظیفه خود عمل می کنند.وی 
با گرامی داشــت هفته نیروی انتظامی خاطر نشان کرد: امیدواریم با 

تعامل و حفظ وحدت در این هفته که با آغاز ماه مبارک ربیع الاول همراه شده، بتوانیم به پشتوانه همراهی 
و همگامی مردم عزیز و رسانه های متعهد و انقلابی در تحقق شعار با هم برای امنیت و سلامت پیشگام 
و موثر باشیم.رئیس عقیدتی سیاسی پلیس خراسان رضوی گفت: کارکنان نیروی انتظامي به تعبیر مقام 

معظم رهبری »مجاهدان فی سبیل الله« هستند و این افتخار بزرگی برای جهادگران راه امنیت است.

تشریح روزشمار هفته نیروی انتظامی
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی خراســان رضــوی از جزئیات 

روزشمار هفته ناجا خبر داد.
بــه گزارش »صبح امروز« عبدالرضا مجیدی در رابطه با روزشــمار 
هفته ناجا اظهار کرد: روزهای هفته ناجا سال جاری باعنوان »حفظ 
ارزش هــا ، ولایت مــداری، پلیس در تراز انقلاب اســلامی » آغاز 
می شــود. برنامه های روز یکشــنبه ۲۷ مهرماه با شعار » اقتدار توام 
با رأفت، هوشــمندی و خدمت صادقانه« دنبال و برای روز دوشنبه 
۲8 مهرماه شــعار » مشارکت عمومی، پیشگیری اجتماعی و توسعه 

امنیت« برگزیده شــده است.مجیدی افزود: عنوان روز سه شنبه ۲۹ مهرماه »امنیت اقتصادی، کمک به 
تولید، آســایش عمومی« است. روز چهارشــنبه 30 مهرماه نیز » آموزش همگانی ، نظم و قانون مداری 
، فرهنگ ترافیک« نامگذاری شــده اســت.وی ادامه داد: برای پنجشنبه اول آبان ماه در روز شمار هفته 
ناجا، شعار »مرزبانی، ایثار وجوانمردی، همگامی با مرزنشینان« و برای روز جمعه دوم آبان ماه نیز عنوان 

»سلامت خانواده، فضای مجازی پاک، جامعه امن« را برگزیده ایم.

چرا در دوران قرنطینه بیش از گذشته احساس 
خستگی می کنیم؟

مجیداسدی،رئیسمرکزمشاورهآرامشپلیسخراسانرضوی
با افزایش روند انتشــار بیماری کرونا و لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی و قرنطینه در منزل بسیاری از 
افراد می گویند در صورت قرنطینه خود در منزل زودتر از گذشته احساس خستگی و کسالت می کنند. این 
در حالی است که با توجه به قرنطینه خانگی کار زیادی انجام نمی دهند و در نتیجه انتظار ندارند که به این 
ســرعت احساس خستگی کنند.به گزارش روزنامه »صبح امروز« جالب است بدانید که احساس خستگی 
که شما تجربه می کنید به احتمال زیاد مرتبط با بار ذهنی covid1۹  است. خستگی می تواند هم دلایل 
جســمانی و هم غیرجسمانی داشته باشد. بعد از اتمام پنج کیلومتر دویدن مستحق استراحت هستیم این 
دقیقا درباره ساعت ها استرس و نگرانی ناشی از ویروس کرونا صدق می کند.تحقیقات همچنین نشان داده 
است که خستگی ناشی از حالات روانی مانند استرس و اضطراب در شرایط فعلی حتی می تواند ناشی از 
یکنواخت بودن اوضاع باشــد؛ بنابراین چگونه می توانیم انرژی خود را پس بگیریم؟درست همانطور که ما 
تغییرات اساسی در زندگی را تجربه می کنیم قرنطینه ناشی از کرونا نیز یک تغییر بزرگ در زندگی ماست. 
درســت مثل زمانی که یک دانشجو برای نخستین بار وارد دانشگاه می شود یا یک فرد به کشوری دیگر 
مهاجرت می کند دوران کرونا نیز به زمان سازگاری نیاز دارد.هفته اول سازگاری مستلزم فاصله گرفتن از 
روش های قبلی زندگی و کار و ایجاد تعامل جدید است. این معمولا تا روز چهارم یا پنجم حاصل می شود. 
پس از آن زندگی ما با روال جدید ســازگار می شود. ممکن است افراد در چند هفته اول قرنطینه احساس 
ضعف کرده و حتی گریه کنند. این یک مرحله ســازگاری عادی است و نیازی نیست بیش از حد نگران 
باشــید و مطمئن باشید هفته بعد احساس بهتری خواهید داشت. می توانید در یک دفترچه یادادشت روند 
تغییرات روانی خود را بنویسید تا بهتر درک کنید چه شرایطی دارید. سازگاری کامل با روش جدید زندگی 
حدودا پس از سه ماه اتفاق می افتد. با این حال یک دوره وجود دارد که باید از آن آگاه باشیم که می تواند 
حدود ســه هفته پس از شروع رخ دهد، وقتی ممکن است فرد ناگهان تسلیم یک دوره مالیخولیائی و از 
دســت دادن روحیه شود. نگرانی در این مورد ممکن اســت این باشد که وضعیت قرنطینه فعلی دائمی 
می شود، اما هنگامی که این مرحله گذشت این احساس ناامیدی نیز به پایان می رسد.علاوه بر این ها بهتر 
است هر چه سریعتر برای خود یک روال مشخص کاری تعیین کنید و در خانه بیکار و مضطرب نمانید. در 
سال 1۹15، هنگامی که کشتی »ارنست شکلتون« در یخ های قطب جنوب به دام افتاد او کارهای روزمره 
سختی را به خدمه خود تحمیل کرد. او از شرایط کشتی قبلی اعزامی که در زمستان در یخ قطب جنوب 
در سال 18۹8 به دام افتاده بود، آگاه بود. کاپیتان در آن دوران هیچ روال خاصی را برقرار نکرد و در نتیجه 
خدمه از روحیه پایین رنج می بردند و با از دســت دادن روحیه به ســرعت جان باختند.»شکلتون«  اصرار 
داشت زمان دقیق وعده های غذائی را مشخص و به همه سفارش کرد که بعد از شام افسران جمع شوند تا 
یک دوره اجباری جامعه پذیری داشته باشند. این فعالیت های برنامه ریزی شده مانع از یکنواختی اجتماعی       
می شــوند که می تواند هنگامی اتفاق بیفتد که گروه کوچکی از مردم برای دوره های زمانی مشخص در 
محاصره باشند. شما نیز می توانید از همین درس استفاده کنید و برای خود برنامه ریزی داشته باشید.یکی 
دیگر از دلایل غیرجسمی خستگی، اضطراب است. این بیماری همه گیر باعث سردر گمی و عدم اطمینان 
افراد شده است و به بعضی از آن ها احساس ترس و وحشت می دهد. تمام این احساسات می تواند منجر به 

کیفیت پایین خواب شود که به نوبه خود می تواند باعث خستگی و اضطراب شود. 
 برای شکستن این چرخه ورزش یک ابزار مفید است. پیاده روی یا حضور در یک کلاس ورزشی آنلاین 
می تواند احساس خستگی جسمی را به وجود آورد، اما در دراز مدت باعث افزایش کیفیت خواب و روحیه 

بخشی به شما می شود. برنامه ریزی برای آینده و تعیین اهداف مهم و ضروری است.

اخبار 

فرماندهانتظاميخراسانرضويمطرحکرد:

ارائه
150هزار
خدمتروزانه
پلیسدراستان

ســارا ایزد خواه/ فرمانده انتظامي خراســان 
رضوي گفت: پلیس اســتان در 500 نقطه و 
مرزبانان در ۲00 نقطه مرزي خراسان رضوي 
اســتقرار و حضور موثر و مقتدرانه اي دارند و 
با وجود ماموریت هــاي مختلف به 1۷ هزار 
تمــاس مردمي با فوریت هاي پلیســي 110 
پاســخگویي و 150 هزار خدمــت روزانه به 
زائــران و مجاوران حرم امــام رضا )ع( ارایه 
مي دهند.به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
ســرتیپ دوم پاسدار محمد کاظم تقوي، 
به مناسبت هفته نیروی انتظامی در رابطه 
بــا اقدامات پلیس اظهار کرد: امنیت، نیاز 
اولیه آدمي است که در زیست جمعي بشر 
وضعیت و حساسیت خاصي پیدا مي کند. 
انسان ها مي کوشند به هر طریقي امنیت 
خود را تامین کنند؛ آنان در صحنه زندگي 
جمعي و بــراي رهایــي از تهدیدات به 
ناچار درگیر نزاع و کشــمکش با یکدیگر 
مي شوند. وی افزود: از این نقطه است که 
نیاز به وجود یک داور و مرجع مشــترک 
و مقتــدر بوجود مي آید تا بــا پذیرش او 
از جانــب طرفین از بروز ناامني بیشــتر 
ممانعت شــود. این نیازها و این شرایط 
اگر چه در سطح کلان به تکوین نظام ها 
مي انجامد، اما در ســطح خــرد به وجود 
ســازمان انتظامي جوامــع؛ یعني پلیس 
معطوف است و در کشــور ما نیز وظیفه 
اصلي تامین نظم و امنیت جامعه به عهده 

نیروي انتظامي است.
تقــوی با بیان اینکه »در مورد امنیت باید دو 
مقوله را شــناخت، هدف از امنیت چیست و 
شــرایط لازم براي امنیت کدامند؟« تشریح 
کرد: جســت وجو براي یافتــن هدف امنیت 
همواره با بحث درباره شــرایط قابل لازم آن 
پیــش مي آید. امنیت، اهــداف بالقوه زیادي 

دارد؛ ایــن اهداف نه تنها بــا افزایش تعداد 
اعضاي جامعه و دولت ها بیشتر مي شود، بلکه 
از سطح دولت ها به سطح افراد پایین مي آید 
و نیز تا ســطح بین الملل بــالا مي رود؛ چون 
امنیت هر یک از سطوح مزبور بدون توجه به 
دیگران قابل حصول نیست و امنیت هرکدام 
به منزله پیش شــرطي براي امنیت عمومي 
در مي آید.فرمانده انتظامي خراســان رضوي 
خاطرنشــان کرد: امنیتي که اسلام به آن بها 
داده، امنیت همه جانبه است. اسلام هر نوع 
ایجــاد ناامني را ناروا مي داند و ایجاد رعب و 
وحشت را در دل هاي مسلماناني که خلافي 
مرتکب نشــده اند روا نمي دانــد. قرآن کریم 
امنیــت را یکي از اهداف اســتقرار حاکمیت 
الله و اســتخلاف صالحان و طــرح امامت 
مي شمارد. همچنین قرآن احساس امنیت را 
از خصائص مؤمــن معرفي مي کند و مداهنه 
با دشــمن و روح ســازش را منافي با امنیت 
و تامیــن امنیت را از اهــداف جهاد مي داند. 
امنیــت در اســلام به صالحــان افرادي که 
مرتکب خلافي نشده اند و آن ها که در مسیر 
انجام وظیفه اند و به قانون احترام مي گذارند 
اختصاص دارد، اما آن ها که در مسیر خلافند 
و یا مرتکب بــزه و جرم شــده اند، به دلیل 
ماهیت عملکردشان از حق امنیت محرومند.

وی با بیان اینکه »نیروی انتظامی جمهوری 
اسلامی ایران به مثابه یکی از نهادهای مهم 
و بنیادین اجتماعی و امنیتی دارای وظایف و 
مأموریت  های خطیری در فرایند تأمین امنیت 
پایدار و همه  جانبه و مراقبت از آن اســت« 
گفت: ناجــا، امروز مظهر و نمــاد عدالت و 
مبارزه با ظلم، قانون  گریزی و تجاوز به حقوق 
دیگران است. اهمیت و ضرورت رعایت نظم 
در یک جریان اجتماعی آنگاه افزون می شود 
که نهادی پاســداری از رعایت نظم و امنیت 

جامعه را بر عهده بگیرد؛ چنین نهادی قبل از 
هر چیز باید نظم و قانون را در خود اجرا  و از 
آن حراســت کند تا بتواند بقاء و دوام خویش 
را در مرحله نخســت تأمین کند و پس از آن 

به حراست از نظم در جامعه بپردازد.
تقوی بــا توضیــح اینکه پلیــس در ایران 
مانند ســایر کشورها، یک ســازمان و نهاد 
حاکمیتی است که ماهیت متفاوت حاکمیت 
مردم ســالاری دینی در ایران در مقایســه با 
سایر حاکمیت ها، ماهیت پلیس را نیز متفاوت 
ســاخته اســت. کارکنان نیروی انتظامی از 
ویژگی هــا و شایســتگی هایی چون ولایی 
بودن، مردمی بودن، مؤمــن بودن، انقلابی 
و مجاهد بودن و بصیــر بودن برخوردارند و 
با برخــورداری از چنین ویژگی هایی در پرتو 
معرفت، انگیزه، روحیه، توانایی و مهارت های 
ســازمان به امر برقــراری نظــم و امنیت 

می پردازد.
ارائه ۱۵۰ هزار خدمت روزانه پلیس در 

استان
فرمانده انتظامي خراسان رضوي افزود: پلیس 
استان در 500 نقطه و مرزبانان در ۲00 نقطه 
مرزي خراسان رضوي استقرار و حضور موثر 
و مقتدرانــه اي دارند و با وجود ماموریت هاي 
مختلــف بــه 1۷ هــزار تمــاس مردمي با 
فوریت هاي پلیســي 110 پاسخگویي و 150 
هزار خدمت روزانه به زائران و مجاوران حرم 

امام رضا )ع( ارایه مي دهند.
 تقــوي با بیان اینکه »یکي از ماموریت هاي 
نیروی پلیس برخورد بــا اخلال گران نظم و 
امنیت و افراد شــرور اســت که با حمایت و 
تعامل آگاهانــه نقش آفریني مي کند« گفت: 
آنچه دانش اجتماعي و ضرورت مفاهیم دیني 
در آن دیده شــود لازمه امنیت و ســلامت 
اجتماعي اســت و اگر ایــن دو مولفه دچار 

نقص و خسران بشــود آسیب هاي زیادي به 
همراه خواهد داشــت. در این راستا ضرورت 
توجه و فراگیــري مهارت هــاي ارتباطي و 
اساسي زندگي مانند مهارت هاي دوست یابي، 
مهارت کنترل خشــم، تصمیم گیري درست، 
حل مســاله و ضرورت ارتقاي سطح دانش 
و شــناخت تهدیدات فضاي مجازي بســیار 
محســوس و مهــم اســت. در این راســتا 
شــهروندان قانون مدار باید در کنار و همگام 

با پلیس باشند.
به گفتــه تقوی نیــروي انتظامــي ازجمله 
ســازمان هاي اجتماعي بي بدیلي اســت که 
نــوع نگاه و رویکرد فرماندهي و مدیریت آن 
در اداره امــور جامعه و همچنین کارکردهاي 
ســاختاري و توانمندي هاي مأموران آن در 
ابعــاد مختلف، تأثیر گســترده اي در کیفیت 
زندگــي مــردم در عرصه هــاي اجتماعي، 
فرهنگي، سیاســي، امنیتي و حتي اقتصادي 
دارد. تحقــق این امر مهــم و خطیر منوط 
به این اســت که مدیــران و فرماندهان این 
سازمان با برنامه ریزی علمي و درک درست 
از مأموریت هاي بسیار مهم و متنوع همچنین 
شناخت همه جانبه از محیط بیروني سازمان، 
بتواند خدمت رســاني به آحاد مردم را تسهیل 
بخشــیده و امور مرتبط را در جامعه ســامان 

دهد.
نقش آفرینی ناجا در جهش تولید

فرمانده نیروی انتظامی اســتان با بیان اینکه 
»ناجا  به واســطه این که در بعد سرزمیني و 
نفوذ جغرافیایــي از موقعیت ویژه اي در تمام 
کشور برخوردار است« گفت: بر همین اساس 
ناجا می تواند غیرمســتقیم در تحقق جهش 
تولید نقش داشته و با تامین امنیت که اولین 
عامل توســعه در هر کشور است به بهبود و 
ارتقای عملکــرد اقتصادی دولت کمک کند. 

علمي ســازي هر چه بیشتر عملکرد سازمان 
و بناي اقدام ها و برنامه هاي خرد و کلان بر 
پایه دانش، مسیر دیگر مشارکت فعال ناجا در 
تحقق منویات فرمانده معظم کل قوا )مدظله 
العالی( در باب اقتصاد مقاومتي و جهش تولید 

است. 
دریافت پیشنهادات و انتقادات مردم از 

طریق تلفن ۱97
وی با اشــاره بــه وضعیت بیمــاری کرونا 
تشــریح کرد: امســال در هفته بزرگداشت 
نیروي انتظامي با شــعار »باهم براي امنیت 
و سلامت« و در شرایطي که ویروس کرونا، 
جامعه را با تهدیدات خاصي مواجه ســاخته 
فرصت را غنیمت مي شــماریم تا با بازخواني 
نقش خــود در تولید، برقراري و تحکیم نظم 
و امنیــت و همچنین تلاش در جبهه درماني 
و سلامت به پشــتوانه سرمایه هاي ارزشمند 
اجتماعي، تکالیف و مســئولیت هاي خطیري 
که بر دوش داریم را جامه عمل بپوشــانیم. 
در این راستا از شــهروندان عزیز ، زائران و 
مجاوران بارگاه ملکوتي ثامن الحجج، آقا علي 
ابن موســي الرضا)ع( انتظار داریم همچون 
همیشــه با ارج گــذاري  به حضــور موثر و 
همراهي با پلیس امین ، نظرات، پیشنهادات 
ســازنده و انتقاد خود را از طریق تلفن 1۹۷ 
)دفتر نظارت همگانــي پلیس( ارایه دهند و 

همراه ما در ماموریت هاي محوله باشند.
با تبریــک ماه ربیع الاول،مــاه رحمت الهي 
و ذخایــر بــرکات خداوندي کــه در آن انوار 
جمــال الهي بر زمین و زمینیــان مي تابد  و 
به عزت ولادت رســول اکرم )ص( ، پیام آور 
وحدت و انســجام جهان اســلام است هفته 
بزرگداشت نیروي انتظامي راگرامي مي داریم 
و به ســنگرداران جبهه امنیت و اقتدار کشور 

عزیزمان تبریک عرض مي کنیم. 

سخنگوی نیروی انتظامی مطرح کرد: 

ارائه خدمات مشاوره به مشمولان مراکز آموزشی ناجا 
ســخنگوی نیروی انتظامی جمهوری اسلامی گفت: ناجا در 
بدو ورود مشمولان به مراکز آموزشی با انجام مصاحبه های 
روان شــناختی و سایر اقدامات ارزیابانه، نسبت به تشکیل » 
پرونده ســلامت روان مشمولان« اقدام می کند تا منطبق با 
شرایط و توانمندی افراد نسبت به جانمایی آن ها اقدام شود. 
از طرفی با این ســازوکار در صورت شناســایی افراد دارای 
زمینه های مشــکلات روانشناختی، نسبت به ارجاع آن ها به 
مراکز درمانی، طرح موضوع در کمیسیون پزشکی ناجا و ... 

اقدام خواهد شد 
بــه گزارش »صبح امروز« احمد نوریــان با بیان اینکه »در 
هفته بزرگداشــت ناجــا با هدف گســترش گفتمان امنیت 
و ســلامت، تقویت احســاس امنیت عمومی، آشناســازی 
هموطنان با پیشــرفت ها و تحــولات پلیس در عرصه های 
مختلف، گزارش مجموعه اقدامات و کارنامه یکساله پلیس 
در حوزه های مختلف عملکردی و تخصصی به اطلاع مردم 
رسانده می شــود« اظهار کرد: امنیت و سلامت از نیازهای 
اساسی جوامع انســانی در طول تاریخ بوده و در حفظ، بقاء 
و تعالی بشــر نقــش کلیدی دارد و فقدان آن آســیب های 
فرهنگــی، اجتماعی، اقتصادی و... فراوانــی را برای فرد و 

جامعه در پی خواهد داشت. 
ارائه خدمات مشاوره به مشمولان مراکز آموزشی ناجا 

وی از آمــوزش مهارت های زندگی بــه همراه ارائه خدمات 
تخصصی روانشــناختی به مشــمولان مراکز آموزشی ناجا 
خبــر داد و افزود: دوران ســربازی به عنــوان یک مرحله 
انتقالی جهت آماده ســازی نسل جوان برای ورود جدی به 
عرصه های واقعی زندگی و تسهیل روند جامعه پذیری است 

که غالبا افراد در این ســن به دلیل نگرانی نســبت به آینده 
شــغلی، تحصیلی، ازدواج و ... با فشــارها و استرس مواجه 
می شــوند. باید به این موضوع، دغدغه و نگرانی خانواده ها 

برای اعزام فرزندان به خدمت سربازی را نیز اضافه کرد. 
ســخنگوی نیروی انتظامی تشــریح کرد: ناجا در بدو ورود 
مشــمولان به مراکز آموزشــی بــا انجــام مصاحبه های 
روان شــناختی و سایر اقدامات ارزیابانه، نسبت به تشکیل » 
پرونده ســلامت روان مشمولان« اقدام می کند تا منطبق با 
شرایط و توانمندی افراد نسبت به جانمایی آن ها اقدام شود. 
از طرفی با این ســازوکار در صورت شناســایی افراد دارای 
زمینه های مشــکلات روانشناختی، نسبت به ارجاع آن ها به 
مراکز درمانی، طرح موضوع در کمیسیون پزشکی ناجا و ... 

اقدام خواهد شد. 
نوریان با بیان اینکه »در راســتای توانمندســازی سربازان 
در زمینــه مهارت های فــردی و اجتماعی، تــاب آوری و 
سازگاری، آموزش سبک زندگی اسلامی – ایرانی، آموزش 
فرهنگ ســازمانی پلیس و همچنین تقویت رشد اخلاقی و 
معنوی مشــمولان اقدام می شود« گفت: در ضمن مشاوران 
و روانشناســان مســتقر در این مراکز آمــاده ارائه خدمات 
تخصصی روانشــناختی به ســربازان در طول دوره سربازی 

هستند. 
وی بــا اشــاره به اجــرای 155 برنامه محــوری با رعایت 
شــیوه نامه های بهداشــتی در طول هفته ناجا عنوان کرد: 
به منظور رفاه حال هموطنان و طبق ســال های گذشــته، 
بســته های خدمات مضاعف برای هفته ناجا پیش بینی شده 

است که متعاقبا اعلام خواهد شد. 

شعار هفته ناجا: با هم برای امنیت و سلامت 
نوریان با توضیح اینکه با توجه به تغییرات اجتماعی گسترده 
در عرصه های مختلف زندگی بشر و تاثیری که این تغییرات 
بر حوزه امنیت عمومی دارد، همچنین ضرورت تلاش جمعی 
در پیشگیری از شیوع و غلبه بر ویروس کرونا موجب شد تا 
شــعار »با هم برای امنیت و سلامت« را برای هفته ناجای 

امسال انتخاب کنیم. 
وی با اشــاره به تجلیل از کارکنان خدوم ناجا و خانواده های 
آن هــا و .... در هفته  نیــروی انتظامی بیان کــرد: از دیگر 

برنامه های پلیس در هفته نیروی انتظامی است. 
افتتاح ۱۱۰ پروژه عمرانی در سراسر کشور 

نوریــان در ادامه با اشــاره به رونمایی از کتــاب زندگینامه 
شــهدای ناجا و 10 طرح جدید فناورانه و هوشمند سازی در 
حوزه هــای مختلف ناجا، افزود: افتتــاح بیش از 110 پروژه 
عمرانی در سراســر کشور توســط فرمانده نیروی انتظامی 
به صــورت ویدئو کنفرانس، همچنین برگزاری نمایشــگاه 
تخصصــی گام دوم انقلاب با محوریت پژوهشــگاه علوم 
انتظامی و مطالعات اجتماعــی ناجا از جمله برنامه های این 

هفته است. 
تولید و پخش ۶ تله فیلم در قالب جشنواره های پلیس 

هفته ناجا 
سخنگوی نیروی انتظامی امنیت نرم افزاری را رویکرد غالب 
در تولیدات هنری و رسانه ای هفته ناجا برشمرد و از تولید و 
پخش 6 تله فیلم در قالب جشــنواره فیلم های پلیسی هفته 
ناجا با عناوین »نقاب، لارو، چشم سوم، دختر الهام، کارتون 
خواب و ...« از شــبکه سه سیما خبر داد و خاطر نشان کرد: 

به دلیل شــیوع بیماری کرونا و کاهش فعالیت های میدانی 
در هفته ناجا با همکاری صدا و ســیما، رســانه های جمعی، 
گروه های فعال هنری و فرهنگی، افزایش تولیدات رسانه ای 
و هنری اعم از انواع موشن گرافی، انیمیشن، مستند گزارشی، 
تله فیلم و محصولات چند رسانه ای را محور و مبنا فعالیت ها 
قرار داده ایم. برگــزاری میزگردهای تخصصی و برنامه های 
»گفت و گو محــور« تلویزیونی وی تبیین کرد:تحقق اصل 
جامعه محــوری در تامین، حفظ و توســعه امنیت عمومی و 
همچنین تحــول در نگاه پلیس به جامعه، مســتلزم تبیین 
ابعــاد مختلف همــکاری و نقش مردم و رســانه در ایجاد 
آرامش عمومی و امنیت مردم پایه اســت به همین منظور، 
دبیرخانه ســتاد برگزاری هفته ناجا با همکاری رســانه ملی 
اقدام به برگزاری سلسله میزگردهای تخصصی و برنامه های 
گفت وگومحور تلویزیونی با حضور کارشناسان و پلیس های 
تخصصی خواهد کرد. ســخنگوی نیروی انتظامی ادامه داد: 
پلیس به عنوان اصلی ترین نهاد حافظ نظم و امنیت عمومی 
که بیشــترین ســطح ارتباط و تعامل را با عناصر، گروه ها و 
اقشــار مختلف اجتماعی دارد، برای پیشــبرد ماموریت ها و 
تأمین امنیت و آرامش اجتماعی، بیش از هر سازمان و نهاد 
دیگری نیازمند همراه ســازی و جلب حمایت افکار عمومی 
اســت. وی اضافه کرد: نیروی انتظامی در برقراری نظم و 
امنیت در جای جای کشــور اعم از شهرها، روستاها، جاده ها 
و مرزهــا، مقابله با مجرمان، اخلالگران و قانون شــکنان با 
ایثار و فداکاری فرزندان میهن اســلامی انجام وظیفه کرده 
و شــهدای گرانقدری را طی چهار دهه انقلاب تقدیم کرده 

است.

باهمکاری
مرکزرصدفضایمجازی،اطلاعرسانیوافکارعمومیپلیسخراسانرضوی
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عوامل موثر بر کیفیت رنگرزی مواد اولیه 
دستبافته ها

عبداللهاحراری

یکــي از عوامل موثر در ارتقاي کیفیت دســتبافته ها موضوع رنگرزي مواد اولیه آن اســت. لذا 
ارائــه مطالبي در رابطه با آموزش رنگرزي مي تواند نقــش موثري در ارتقاي کیفیت و افزایش 
ارزش افزوده آن داشته باشد، بالاخص توجه به آموزش رنگرزي پشم و ابریشم با مواد رنگرزي 
شیمیایي از اهمیت مضاعفي برخوردار است. زیرا رنگرزان بسیاري از کارگاه هاي رنگرزي سنتي 
و خانوارهاي روســتایي شناخت بســیار کمي از اینگونه مواد رنگرزي دارند. شخصاً بارها شاهد 
روش هاي غلط و اشــتباه رنگرزي پشم و ابریشــم در کارگاه هاي رنگرزي بوده ام. این موضوع 

انگیزه اي براي این جانب شد که در این خصوص تذکراتي داشته باشم.
رنگرزي یک فرآیند شــیمیایي است. باید تمامي مراقبت هاي لازم به عمل آید، در صورت بروز 
هرگونه مشکلي امکان برگشت فرآیند وجود نداشته و اصلاح کیفیت محصول نیز مستلزم انجام 

هزینه هاي گزافي خواهد بود که از توجیه اقتصادي برخوردار نمي باشد .
مهمترین عوامل موثر بر کیفیت رنگرزي بدین شــرح است: نوع کالا و ویژگي هاي آن؛ بخش 
قابل توجهي از رنگرزي مواد اولیه دستبافته ها به شیوه رنگرزي تمایلي انجام مي گیرد. در نتیجه 
هر یک از الیاف نســاجي به گروه خاصي از مواد رنگزا تمایل ذاتي)آفینیته( دارند. رنگرز با توجه 
بــه نوع کالا رنگزاي مورد نظر خود را انتخاب مي کند. علاوه بر نوع کالا، کاربرد کالا در آینده 
نیز تعیین کننده مواد رنگزاي مصرفي در رنگرزي مي باشد. في المثل در مورد رنگرزي مواد اولیه 
قالیبافي باید از رنگزاهایي استفاده شود که از حداکثر ثبات شستشویي، سایشي و نوري برخوردار 
باشــند ولي در مورد رنگرزي الیاف مورد استفاده در بافت یک پارچه پرده اي ممکن است ثبات 
نوري رنگ بیشــتري مد نظر قرار گیرد. گروه هاي مختلفي از مواد رنگزا منجمله مواد رنگرزي 
اسیدي ،کرومي ،متال و ... تمایل ذاتي نسبتاً خوبي به پشم دارند. علاوه بر نوع کالا، ویژگی  هاي 

مختلف آن از جمله ظرافت و تمیزي و رنگ و یکنواختي و... بر کیفیت رنگرزي موثر است.
نــوع ماده رنگزا؛ یکي دیگــر از عوامل موثر بر رنگرزي نوع مواد رنگــزاي مصرفي در فرآیند 
رنگرزي اســت. شرکت هاي مختلف سازنده مواد رنگزاي بســیار متنوعي مي باشند که چنانچه 
رنگرز از ویژگي هاي آنان شناخت کافي نداشــته باشد، نمي تواند در انتخاب ماده رنگزاي مورد 

نظر خود و روش رنگرزي بهترین گزینه را انتخاب کند.
حمــام رنگرزي؛ بالاخص در مورد رنگرزي با مواد رنگزاي شــیمیایي انتخاب حمام رنگرزي از 
اهمیت بســیار خاصي برخوردار است. حمام رنگرزي مي بایســت منطبق با ویژگي هاي کالا و 
مواد رنگزاي انتخابي باشــد از آنجا که عمدتاً رنگرزي مواد اولیه قالیبافي در پاتیل سنتي انجام 
مي گیرد، بر استفاده از جنس استیل، دوار بودن و متناسب بودن آن با حجم کالا تاکید مي گردد. 
البته با عنایت به تکنولوژي معاصر امروزه دستگاه هاي رنگرزي ساخته شده که علاوه بر گردش 

کالا و محلول داراي امکانات جانبي بسیار خوبي است.
آب؛ مهمترین شــرط تحقق شفافیت رنگ مواد اولیه رنگرزي شــده استفاده از آب مناسب در 
رنگرزي مي باشــد. متاسفانه در حال حاضر در بسیاري از کارگاه هاي رنگرزي از آب هاي سخت 
براي رنگرزي استفاده مي شود. وجود املاح کلسیم و منیزیم در این آب ها باعث کدر شدن رنگ 
الیاف مي گردد اســتفاده از سختي گیر آب از حداقل نیازهاي کارگاه رنگرزي محسوب مي گردد. 

لازم به تذکر است آب یکي از ابزارهاي کنترل رنگرزي است.
حــرارت؛ هر یک از انواع مواد رنگزاي شــیمیایي جهت افزایش ســرعت رنگرزي و انجام آن 
در حداقــل زمان ممکن نیاز به حرارت دارند. حرارت نیز علاوه بر نقش موثري که در ســرعت 
رنگرزي دارد، یکي از ابزارهاي کنترل رنگرزي اســت و لازم اســت رنگرز جهت مطلوبیت کار 
حداکثر بهره وري را از این ابزار بنماید. متاســفانه یکي از مشکلات استفاده از پاتیل سنتي این 

است که حرارت در قسمت هاي مختلف حمام یکسان نمي باشد.
مواد کمکي؛ در بســیاري از حمام هاي رنگرزي عــلاوه بر ماده رنگزا و کالا نیاز به مواد تعاوني 
یا کمکي مي باشــد. این مواد به دلایل مختلفي کاربرد دارند. برخي از آنان به لحاظ نرم نمودن 
آب به کار مي روند )سختي گیر آب(، بعضي دیگر تر کننده هستند و باعث رطوبت پذیري الیاف 
مي شــوند، تعدادي از مواد کمکي نیز به یکنواختي رنگ کمک مي کنند و بالاخره برخي از آنها 
باعث افزایش سرعت رنگرزي و رمق کشي بیشتر مي شوند و در تعدادي از حمام هاي رنگ نیز 

مجبوریم از مواد احیا کننده و اکسید کننده و ... استفاده کنیم.
صرفنظر از همه عوامل فوق مهارت و هنر نمایي رنگرز )آبدســت( نقش بسیار حیاتي در کیفیت 
رنگرزي دارد. رنگرز مي  بایست شناخت کافي از خصوصیات شیمیایي و فیزیکي کالا، ماده رنگزا، 

حمام رنگ داشته و هر آنچه در فرآیند رنگرزي اتفاق مي افتد را مشاهده نماید.

از اینجا تا بی نهایت
مــا بیش از هر زمــان دیگری 
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تحــت تأثیر علم هســتیم: 
کاربــرد علم زندگــی ما را 
دگرگون می کند و یافته های 
علمی به درک ما از جهان و 
آن چــه ورای آن اســت عمق 
دگرگونی ها  این  می بخشــند. 
اما غالباً  عمدتاً سودمند هستند 
بــا تهدیداتی همراه اند و از نظر 
اخلاقــی مــا را بــه چالــش 
می کشند. در چهل وپنج میلیون 
قرن تاریخ زمین، این نخســتین قرنی است که در 
آن، نوعــی از انواع، یعنی نوع بشــر،  این قدرت را 

دارد که سرنوشــت سرتاسر زیست کره را رقم بزند. در بخش اعظم تاریخ، تهدیدات از سوی 
طبیعت می آمده اند، از جمله بیماری، زلزله، سیل، و مانند این ها. اما اینک این خود ما هستیم 

که تهدید به شمار می آییم.
این مســئله مضمون سلســله سخنرانی هایی اســت که دکتر مارتین ریس، یکی از رهبران 
فکری جهان معاصر و رئیس پیشــین انجمن ســلطنتی علم انگلســتان، در سال ۲010 در 
بی بی ســی ایراده کرده و اینک این کتاب کوچک بر پایه ی آن ها شــکل گرفته است. دکتر 
ریس معتقد اســت پرسش هایی درباره  منشأ انسان، حیات در فضا، سرنوشت دوردست ما، و 
قوانین طبیعت، و پرســش هایی که هنوز پاسخی برای آن ها نیافته ایم و پاسخ برخی از آن ها 
را شــاید هرگز نتوانیم پیدا کنیم، برای بسیاری از مردم جذاب اند. اما گذشته از این جذابیت، 
دلیلی متفاوت داریم برای این که چرا مفاهیم کلیدی علمی چنین انتشــار گســترده ای دارند 
و آن این اســت که اگر حسی نسبت به علم نداشته باشــیم )و بلد نباشیم چگونه ریسک و 
عدم قطعیت را ارزیابی کنیم( نمی توانیم به عنوان شــهروند در زنجیره ی فزاینده ی مســائل 
مهم سیاســی )مانند انرژی، بهداشت، محیط زیســت، و از این دست( که وجه علمی دارند 

مشارکت کنیم.
کتاب»از اینجا تا بی نهایت دورنمایی از آینده ی علم« اثر»مارتین ریس«با موضوع فلســفه 
علم با ترجمه »محمدابراهیم محجوب« را نشر نی در 150 صفحه و با قیمت 1۴ هزار تومان 

منتشر کرده است.

روزنامه دستبافته ها

کافه کتاب

حالوهوایخیابانهایمنتهیبهحرمآقاعلیبنموسیالرضا)ع(؛

بهتوازدورسلام...
ســالروز  گذشــته  روز 
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آقا علی بن  شــهادت 
بود.  )ع(  موسی الرضا 
برای من همیشه این 
کــه  بــود  گونــه 
می دانستم با دل شکسته 
اگر بروم دســت خالی بر 
نمی گــردم. امــا فکــر 
نباید  امســال  می کردم 

بروم...
امســال گویی شرایط به 
گونــه ای دیگر رقم خورده بود و خیلی ها باز 
هم باید از دور سلام می دادند. صدای مادرم 
در تراس که با خــودش زمزمه می کرد مرا 
مجاب به رفتن کــرد. زیر لب می خواند: به 

تو از دور سلام...
مسیر نسبتا شلوغ اما نه مانند هر سال

با توجه به لغو تعطیلی ســرویس دهی قطار 
شهری و اتوبوسرانی می دانستم که می توانم 
مســیر را بدون خودرو شخصی و با صرف 
زمــان کمتری بــروم. نمی دانم چقدر طول 
کشــید، اما به خودم که آمدم میدان شهدا 
بودم. مسیری که گویی حرم همیشه از آنجا 
برای من تعریف می شــد. مسیر نسبتا شلوغ 
بود، اما نه به اندازه هر ســال. امسال همه 
چیز فرق داشــت. نه خبری از موکب بود و 
نه دیگر دسته های سینه زنی در مسیر بودند. 
بزرگترین تفاوت امسال پنهان کردن نیمی 
از صورت با ماسک های عجین شده ای بود 
که گویا وظیفه دارد حسرت لبخند کودکان 

را نیز بر دلمان بگذارد.  

امــا در دنیای قلم و کاغــذ من تمام همین 
افــراد نیــز کاراکترها حرف بــرای گفتن 
بودند. از دختر بچه کوچکی که با شــیطنت 
راه می رفت و صدای ســوت کفشهایش را 
دوست داشــتم گرفته تا پیرمردی که گویی 
عصایــش در این روزها تنها تکیه گاه او بود. 
همه و همــه حرف ها و تصویرها بودند. دلم 

می خواست با آنها صحبت کنم.
هروقتراهمبهجایینمیرسد...

گام هایش را سریع بر می داشت. دختر جوانی 
را می گویم که گویی به قصد فرار از خودش 
راه می رفت. می گفت: هر زمان دلتنگم، هر 
زمــان از همه عاصی ام، هــر زمان راهم به 
جایی نمی رســد به اینجا پناه می آورم و چه 
زمانی بهتر از امروز! دوســت داشتم مادرم 
را بیــاورم امــا ... )بغضش ترکید، درســت 
نمی فهمیدم چه می گوید اما مطمئن شــدم 

که مادرش فوت کرده است(
مسیریطولانیوادایدین

در پیاده رو به عابرین نگاه می کردم که هر 
کدام در دنیای خود بودند. کمی آن طرف تر 
زن و شــوهری با هم آرام حــرف می زدند 
و نوزادی در کالســکه داشتند. به سمتشان 
رفتم. می گفتند پس از 13ســال خدا به آنها 
فرزندی داده است و نامش را رضا گذاشتند. 
برای ادای دین مسیر نســبتا طولانی را از 
کلاهدوز تا میدان شــهدا پیاده آمده بودند و 
با چنان ذوقی موقع حرف زدن به کالســکه 

نگاه می کردند که ...
آمدمگلایهکنموبگویمچرامارانمیبیند؟

مرد نســبتا مســنی را در نزدیکی ورودی 

حــرم ثامن الحجج)ع( دیدم. خســتگی در 
چشــمهایش موج می زد. تسبیحی در دست 
داشت و ظاهرا ذکر می گفت. به سمتش که 
رفتم اصلا متوجه حضور من نشــد. تمایلی 
به حرف زدن هم نداشــت. تقریبا به سختی 
مجابش کردم کــه بدانم چه چیزی این بار 
غم را بر دوش و چشــمانش گذاشته است. 
می گفت: مسافرکشــی می کنم و امروز هم 
به همین بهانه از خانه بیرون زدم. روی نگاه 
کردن در چشــم های زن و بچه ام را ندارم. 
دخترم دانشجو و پسرم کلاس هشتم است. 
دیگر بریدم... به چه امیدی به خانه برگردم 
و چگونه طاقــت بیاورم؟ آمدم گلایه کنم و 

بگویم چرا ما را نمی بیند؟

خودشهمهچیزرامیداند
چهره نسبتا آرامی داشــت و عینک شیشه 
مســتطیلی او چشــمانش را گرمتر نشــان 
می داد. از صورت گــرد او تنها بخش کمی 
از آن را می دیدم و مابقی با چادر و ماســک 
و عینک پوشیده شــده بود. خواستم حرفی 
بزند. می گفت: همیشــه قبل از اینکه بیایم، 
می دانــم که چه می خواهم اما روبروی حرم 
که می ایســتم دیگر حرفی برایم نمی ماند. 
خودش همه چیز را می داند. امروز آمدم فقط 
سلامی بدهم و بگویم خدا عاقبت همه مان 

را بخیر کند  
اقامهنمازوحالوهوایظهر

تقریبا نزدیک اذان ظهر شده بود. نماز جماعت 
در صحن جامــع رضوی حرم امام رضا )ع( و 
در خیابان امام رضا اقامه شــد. هر چند گروه 
بســیار کوچکی نیز بدون توجه به اذان ظهر 
در ورودی بــاب الجواد)ع( حرم ســینه زنی 
می کردند. با خبر شدم که هیات های عزاداری 
مقیم مشــهد نیز با کسب مجوزهای لازم در 
50 نقطه مشهد اقامه عزا کردند که محورهای 
اصلی عزاداری، خیابان هــای منتهی به حرم 
مطهر بوده اســت و با فرا رسیدن اذان ظهر، 

نماز را نیز اقامه کردند.
ماعادتداریمکهبشنودوبفهمدمان!

بعد از نماز در مسیر برگشت به خیابان های 
منتهی به حرم مطهر رضوی نگاه می کردم 
که مملو از عاشــقان اهــل بیت)ع( بود و با 
توجه به شــیوع کرونا، اســتفاده از ماسک 
ویژگی همه عزاداران بود، اما رعایت فاصله 
گذاری اجتماعی ناخواسته، به درستی انجام 

نمی شد.
در اتوبــوس بــه ایــن فکر می کــردم که 
مگر می شــود شــهادت امام رضا باشــد و 
ما مشــهدی ها در خانه دلمــان نگیرد. ما 
عــادت داریم که به پابوســی آقــا علی بن 
موسی الرضا)ع( برویم و با او درد و دل کنیم. 

ما عادت داریم که بشنود و بفهمدمان!
مگرمیشودعطرشلهزردنذریدرکوچههانپیچد

وچشماناشکبارمردمدلمانراتکانندهد؟
مگر می شــود بتوانیم و بخواهیم برویم، اما 
بدانیم که نباید برویم. سبک تر از قبل بودم. 
هرچند باید سنگ باشی تا مشکلات مردم را 

بشنوی و تاب بیاوری.

دخترمدانشجوو

پسرمکلاسهشتماست.

دیگربریدم...بهچه

امیدیبهخانهبرگردم

وچگونهطاقتبیاورم؟

آمدمگلایهکنموبگویم

چرامارانمیبیند؟

فهیم:اوباسبک

زندگیاسلامیدر

غربتحصیلمیکند

وبادیدنفهمغلط

امریکاییهاازاسلام،

اینمسالهراپیدا

میکندکهاسلامدرست

رامعرفیکند

هاشمزاده:

کارگردانباساختاین

فیلمبهکسیباجنمیدهد.

ازنگاههایشبهمسیحی

استفادهنمیکند.بهسمت

معجزههمنمیرود.زیرا

بازنماییمعجزهامکان

پذیرنیستونوعیتقلبو

تقلیلاست

فراستی:مخاطب

فیلمفقطمسلمانان

نیستند.حتیفیلم

رویبیدینهاهمکار

میکند.فیلمامروزی

استوتکنیکخوبیهم

دارد

همیشهقبلازاینکه
بیایم،میدانمکهچه
میخواهماماروبروی
حرمکهمیایستمدیگر
حرفیبرایمنمیماند.
خودشهمهچیزرا
میداند.امروزآمدم
فقطسلامیبدهمو
بگویمخداعاقبتهمه
مانرابخیرکند

گفتگوی منتقدین درباره فیلم محمد رسول الله)ص(؛

سینمای واقعی نمی گذارد پلک بزنیم
فیلم تحسین برانگیز محمد 

ی
غر
اص
از

مهن
گار

برن
خ

بــه  الله)ص(  رســول 
کارگردانــی مصطفــی 
فقید  )کارگــردان  عقاد 
شــک  بدون  مصــری( 
و  ماندگارتریــن 
اثــر  خاطره انگیزتریــن 
ســینمایی برای مسلمانان 
سراســر دنیــا محســوب 
می شود که هر مسلمانی با 
دیدن چندیــن باره این اثر 
همچنان برای تماشای مجدد آن اشتیاق دارد، 
فیلم محمد رسول الله به عنوان برجسته ترین 
اثر سینمایی مربوط به حضرت محمد )ص( در 
ســال 1۹۷6 میلادی داســتان زندگی پیامبر 
اســلام را از چهل ســالگی تا زمان فوت آن 
حضــرت روایــت میکند که از ســویی دیگر 
داســتان های فیلم در پس به تصویر کشیدن 
دوران صدر اســلام و جنگ هــای این دوران 
اختصاص پیدا کرده است. بدون شک حضور و 
ایفای نقــش بازیگران مطرح هالیوودی، چون 
آنتونــی کوئیــن و ایرنه پاپــاس در این فیلم 
سینمایی در درخشــش جهانی اثر بدون تاثیر 
نبوده است به خصوص آنکه با تاکید منتقدان 
این دو بازیگر شناخته شــده سینمای جهان، 

بهترین بازی های خود را در این پروژه تجربه 
کردند. به بهانه ســالروز وفات پیامبر اســلام 
مروری بر نقد فیلم محمدرسول الله داشتیم که 
از زبان منتقدین برجسته کشور در جدیدترین 

قسمت برنامه سینمایی هفت مطرح شد.
در جدیدترین قسمت میز نقد برنامه سینمایی 
»هفت«، مسعود فراستی منتقد سینما به همراه 
سیدناصر هاشــم زاده فیلمنامه نویس و منتقد 
ســینما و همچنین محمدتقــی فهیم از دیگر 
منتقدان ســینما به نقد و بررسی این فیلم به 

کارگردانی مصطفی عقاد، پرداختند.
تمام سه ساعت این فیلم را بدون هیچ 

پلک زدنی دیدم
در ابتدای برنامه مســعود فراستی درباره فیلم 
سینمایی »محمد رسول الله)ص(« گفت: امروز 
نقد فیلم »الرســاله«، »پیام« یا همان »محمد 
رسول الله« را خواهیم داشت. من که به اینکه 
تحمــل ندارم پنج دقیقه فیلم را ببینم، معروف 
هســتم بلای شــیرینی را ســر خودم آوردم. 
چراکه بدون هیچ کاری، به طور پیوســته تمام 
سه ســاعت این فیلم را بدون هیچ پلک زدنی 
دیدم و این اتفاق به خاطر موضوع نبود، چراکه 
موضوع را می شناختم. در واقع سینمای واقعی 

نمی گذارد پلک بزنیم.
وی ادامه داد: از ثانیه اول معلوم است که فیلم 
چه می کند. این فیلم به درستی اسلام را تبلیغ 
می کند و این کار را بلد اســت. مخاطب فیلم 
فقط مســلمانان نیســتند. حتی فیلم روی بی 
دین ها هم کار می کند. فیلم امروزی اســت و 
تکنیک خوبی هم دارد. من فکر می کردم، فیلم 
خوب است. اما نه تنها خوب نیست، بلکه خیلی 

خوب است.
فراستی افزود: در روایت، فیلم به ما ثابت می کند 
که معجزه پیامبر کتاب اســت. این موضوع در 
فیلم کاملا مشــهود اســت. فیلم می تواند به 
دام مســیحیت بیافتد. اما این طور نمی شــود. 
پیام فیلم صلح و مهربانی هســت و اما نیست. 
فیلم به درستی قلدر است و این موضوعات را 
مطرح می کند. اما در مقابل شمشیر هم شمشیر 
می کشد. فیلم در تفکر اینطور است. تبلیغ کننده 
محبت و عدالت است. امروزی بودن به نوعی 
به جان اثر تبدیل می شــود. صحنه ابتدایی که 
فرستاده های پیام هستند، مثل یک رویا است. 

انگار این ها از جایی می آید که باید ببینیم آنجا 
کجاست. یک جای دیدنی. فیلم به دام نور هم 
نمی افتد. امر قدسی غیر ابژکتیو هست و با یک 
مدیوم ابژکتیو نمی توان آن را ابژکتیو کرد. این 

موضوع را فقط عقاد می فهمد.
این منتقد ســینما در پایان گفت: در این فیلم، 
ضد قهرمان مثــل قهرمان نبود. ابوســفیان 
باهوش است. خالد از همه شیک تر و جذاب تر 
است. تا جایی که وقتی خالد مسلمان می شود، 
ما لذت می بریم و ضد قهرمان های فیلم واقعا 
خوب هســتند. فیلم نه گریم خاصی دارد و نه 
جلوه های ویژه دارد. فقــط و فقط بازی دارد. 
صحنه ورود حمزه فوق العاده است، اما شهادت 
او ضعف دارد. زیرا صحنه آهسته در انجا لازم 

نیست.
بدون اینکه حضرت رسول را ببینیم، پیام 

او را می فهمیم
در این برنامه ناصر هاشم زاده نیز اظهارداشت: 
من به سال هایی فکر می کنم که ایدئولوژی های 
گوناگون در ایران خود را گســترش می دادند. 
در این میان اســلام و تفکر اسلامی مهجور 
بودند. اما با آمدن فیلم الرســاله به یکباره یک 
اتفاق بزرگ افتاد. یک پشــتوانه تاریخی برای 
ایــن اعتقادات به وجود آمد. یک فیلم خوب با 
یک اســم خوب. در واقــع در این فیلم با یک 
گویش دراماتیک چیزی که می دانیم را مجددا 
می بینیم. پیام در این فیلم اصالت داده شــده 
اســت و بدون اینکه حضرت رسول را ببینیم، 

پیام او را می فهمیم.
این منتقد ســینما ادامه داد: قصه فیلم اینطور 
شروع می شود که ســه نفر می خواهند پیامی 
را پخش کنند. از جای ســختی فیلم شــروع 

می شود. این پیام چگونه می خواهد نشان داده 
شود. این فیلمنامه از کجا آمده بود؟ به نظر من 
مانوس بودن با قرآن بوده اســت. با مراجعه به 
قران قصه درست شده اســت. فراتر از جبهه 
حق و شــر فیلم به مساله دیگری هم پرداخته 
اســت. تاریخ انبیا و بشــر از دید قران خلقت 
خداست. یک خلقت با کلمات که می شود قران 
و خلقت با عناصر طبیعی که می شــود جهان. 
قصه از دل همین تاریــخ می آید. ما به خوبی 
می توانیــم یتیم بودن پیامبــر را درک کنیم و 
تاریخ آن زمان را بفهمیم.این فیلم نامه نویس 
تصریح کرد: کارگردان با ســاخت این فیلم به 
کسی باج نمی دهد. از نگاه های شبه مسیحی 
استفاده نمی کند. به سمت معجزه هم نمی رود. 

زیرا بازنمایــی معجزه امکان پذیر نیســت و 
نوعی تقلب و تقلیل است. به موسیقی رایج در 
فیلم های این گونه هم باج نمی دهد. موسیقی 
گونه ای است که ما را به یاد اذان می اندازد. به 
هیچ مذهبی هم باج نمی دهد. فقط به قران و 

حضرت رسول کار دارد.
معرفی اسلام به واسطه فیلم

محمد تقی فهیم نیز در این برنامه عنوان داشت: 
ســه مورد در عقاد وجود داشت. او دغدغه این 
موضوع را داشــته اســت. او با سبک زندگی 
اســلامی در غرب تحصیل می کند و با دیدن 
فهم غلط امریکایی ها از اســلام، این مساله را 
پیدا می کند که اســلام درست را معرفی کند. 
دوم اینکه مســاله او داشــتن پیام و محتوا در 
سینما بوده و سومین مساله موضوع سرگرمی 
بوده اســت. این سه عامل با هم به همراه باور 
و اعتقاد و تخصصش باعث می شود که بتواند 
این فیلم را بســازد و به نوعی به اسلام ادای 
دین می کند.این منتقد برجسته نیز اظهارداشت: 
شــروع فیلم هفتاد درصد فیلم اســت. شروع 
خوب باعث می شــد ما فیلــم را ببینیم. این 
افتتاحیــه در این فیلم بهترین شــروع ممکن 
است. این یک افتتاحیه جهانی است و به شدت 
سینمایی اســت. حتی صحنه شروع یک ریتم 

سینمایی خوب هم دارد.
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یکی از بلوارهای جدیدالاحداث را به نام 
»شهید محمدزاده« نامگذاری خواهیم کرد

مشهد  رئیس شــورای شــهر 
گفت: بزرگداشــت مقام شامخ 
شــهدا رســالتی مهم بر دوش 
همگان است و برهمین اساس، 
به زودی، بلوار جدید الاحداثی را 
به نام ســردار شهید محمدزاده 

نامگذاری خواهیم کرد.
بــه گــزارش صبــح امــروز، 
محمدرضا حیدری در حاشــیه 
بزرگداشــت  یادواره  یازدهمین 
گرامیداشت  با  وحدت،  شهدای 
یاد و خاطره ســرداران رشــید 

اســلام، شهیدان »شوشــتری« و »محمدزاده«، اظهارکرد: این دو سردار والامقام و مجاهد 
نستوه که برخاسته از خراسان هستند، بخش زیادی از سال های گران بهای عمر خود را در راه 
خدمت رسانی به مرزنشینان، بویژه هموطنان ساکن در استان سیستان و بلوچستان اختصاص 

دادند و سرانجام در همین راه، جان خود را فدای امنیت و انسجام قوای ایرانی کردند.
وی با بیان اینکه در این روزها، ایران و تمامیت ارضی آن و انســجام ملی ســاکنانش بیش 
از هر زمان دیگری، محور مباحث قرار گرفته اســت، گفت: برهمین اســاس، حفظ و تقویت 
وحدت در عرصه های مختلف سیاســی، اجتماعی و ... نیازی مبرم محسوب می شود که باید 
مورد توجه همه ما قرار گیرد؛ وحدتی که معاندان و بدخواهان این مرز و بوم پیوسته درصدد 

برهم زدن آن هستند.
رئیس شــورای شهر مشــهد در ادامه صحبت های خود افزود: خوشــبختانه طی  سال های 
گذشــته نامگذاری های شایسته ای در پاسداشــت مقام و تلاش های این دو شهید والامقام 
صورت گرفته اســت؛ در سال 88، یکی از خیابان های فرعی بلوار شهید قرنی به نام »شهید 
محمدزاده« نامگذاری شــده و سال ۹5 هم بلوار شارســتان به نام »شهید شوشتری« تغییر 

نام پیدا کرده است.
حیدری با تاکید بر لزوم بزرگداشــت مقام شامخ شــهدا، تصریح کرد: مزین شدن کوچه ها و 
خیابان ها و معابر و میادین شــهر به نام این عزیزان، مایه خیر و برکت است؛ بسیار خرسندم 
کــه اعلام کنم به زودی، بلوار جدید الاحداثی را به نام ســردار شــهید محمدزاده نامگذاری 

خواهیم کرد.

افتتاح سه پروژه فضای سبز در منطقه 2
شهردار منطقه ۲ مشــهد گفت: طی هفته 
آینده سه پروژه فضای سبز که شامل احداث 
پارک و شــبکه جداسازی آب شرب از خام 

است، در این منطقه افتتاح خواهد شد.
به گــزارش صبح امروز، حجــت فرقانی با 
اعلام ایــن خبر افزود: از میــان ۲۹ پروژه 
شــهری )فضای ســبز( که قرار است در 8 
منطقه شــهری افتتاح شود، 3 مورد مربوط 

به منطقه ۲ است.
وی در ادامه افزود: مراسم افتتاح هر سه پروژه به صورت هم زمان انجام خواهد شد که یکی 
از این موارد پروژه پارک بهارستان است، این پارک در انتهای اراضی سپاد و یک و نیم هکتار 

مساحت دارد و با اعتبار ۲ میلیارد و ۴00 میلیون تومان احداث شده است.
شهردار منطقه ۲ به استقبال بی نظیر شهروندان ساکن در اسماعیل آباد و خیابان های اطراف 
سپاد اشاره کرد و افزود: پیش از ساخت این پارک تصور بر این بود که به دلیل موقعیت این 
پارک و دور بودن آن از محلات پرجمعیت، اســتقبالی چندانی از آن نخواهد شــد اما در حال 
حاضر با وجود اینکه این پارک هنوز افتتاح نشده اما در ساعات نیمه روز پر از جمعیت است.
وی اضافــه کــرد: دومیــن پــروژه فــاز اول پارک خطــی خیابــان چراغچــی که 18 
 هــزار متــر مســاحت دارد و بــا اعتبــار ۴ میلیــارد و ۲00 میلیــون تومــان ســاخته

 شده است.
فرقانی افزود: ســومین پروژه ای که افتتاح می شود نیز فاز اول شبکه جداسازی آب شرب از 
خام است. این شبکه با 6 میلیارد و ۲00  میلیون تومان ایجاد شده و طی آن در خیابان های 
ساجدی، فرامرز عباسی و جانباز از این شبکه آبیاری استفاده می شود. در این فاز ۲0 هزارمتر 

لوله گذاری انجام شده است.
وی به اهمیت اجرای این طرح تاکید کرد و گفت: با اجرای فاز به فاز شــبکه جداســازی آب 
شــرب از خام دیگر از تانکر برای آبیاری استفاده نمی شــود و با این اقدام علاوه بر کاهش 
مصرف آب از احتمال بروز تصادف و آلودگی هوا توســط تانکرهای آبیاری هم پیشــگیری 

می شود.
 

درراستای استاندارسازی و ساماندهی سیستم های روشنایی؛

بوستان های منطقه11 ایمن سازی شد
شــهردار منطقه11 از ایمن سازی سیستم 
روشــنایی بوســتانهای ســطح منطقه، با 
اعتبــاری بالغ بر3 میلیــارد و500 میلیون 

ریال خبر داد.
به گزارش صبح امروز، مریم عرب احمدی 
شــهردار منطقه با اعــلام این خبر عنوان 
کرد: تامین آســایش، ایمنی، ایجاد امنیت 
و رفاه برای شهروندان، یکی از مهم ترین 
وظایف دســتگاه های اجرایی اســت و از 
جملــه مواردی که می تواند این شــرایط 
را فراهــم کند تامین روشــنایی ایمن در 

بوستان های سطح منطقه است.
وی پیشگیری از فرسودگی سیستم تاسیســات برقی، روشنایی، ایمن سازی، رفع خطر برق 
گرفتگی و جلوگیری از خاموشــی های احتمالی را از اهداف اجرای این عملیات عنوان کرد 
و افزود: اداره فضای ســبز منطقه در جهت تامین این هدف، اقدام به ایمن ســازی سیســتم 
روشنایی بوستانهای منظریه، تربیت، توانا، مرجان، سرو و سپیدار، با اعتباری بالغ بر3 میلیارد 

و500 میلیون ریال نموده است.
شــهردار منطقه یازده همچنین از شروع عملیات ایمن سازی سیستم روشنایی بوستان چهل 
بــازه خبر داد و افزود: این پروژه با اعتبار بالغ بر۲ میلیــاردو600 میلیون ریال در حال انجام 

است.
عرب احمدی خاطر نشــان کرد: امیدواریم با برنامه های انجام شده و نظارت مستمر، از این 
پس در بوســتان های سطح منطقه، شــاهد هیچ گونه خطر برق گرفتی در سیستم روشنایی 

نباشیم.

خبر

مدیرعامـل سـازمان حمـل و نقل و ترافیک شـهرداری مشـهد از نصـب دوربین 
چـراغ قرمـز بـرای کنتـرل تخلفـات مربـوط بـه عبـور از ایـن چـراغ هـا در ۲3 

محل سـطح شـهر خبـرداد.
هـادی عطـارزاده طوسـی بـا بیـان ایـن مطلـب، اظهـار کـرد: ایـن دوربیـن ها 
در ۲3 محـل همزمـان بـا اجـرای پـرژه حـق تقـدم در تقاطـع هـای فرماندهی 

نصب شـده اسـت.
وی افـزود: هـدف از نصـب این دوربیـن ها، کنترل عبور وسـایل نقلیـه از چراغ 

قرمـز و رعایـت حـق تقـدم عابر پیاده بر خط ایسـت اسـت.
مدیرعامـل سـازمان حمـل و نقـل و ترافیـک شـهرداری مشـهد بیـان کـرد: در 
حـال حاضـر ایـن دوربیـن هـا در خیابـان هـای احمدآبـاد، فلسـطین و ملـک 

الشـعرای بهـار نصب شـده اسـت.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی مشهد به مناسبت فرا رسیدن روز جهانی نابینایان )عصای 
سفید( از مناسب سازی های صورت گرفته ویژه توان یابان خبر داد.سعید حسینقلی زاده مقدم 
بیان کرد: با موافقت مدیریت شــهری از این پس در تأمین ناوگان جدید اتوبوسرانی، دارا 
بودن رمپ و جایگاه ویلچر الزامی گردید. وی افزود در حال حاضر از 1۷80 دستگاه ناوگان 
موجود فعال در سطح شهر، 163 دستگاه مجهز به رمپ ویلچر و ۲۴3 دستگاه نیز دارای 
قابلیت تنظیم ارتفاع را دارا می باشند.همچنین در راستای سهولت بهره مندی توان یابان از 
خدمات اتوبوسرانی، 330 ایستگاه در حال احداث در سطح شهر، همسطح با پیاده رو اجرا 
می گردد.مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی مشهد تصریح کرد: برای افزایش رضایت و آرامش 
خاطر نابینایان، سیستم اعلان صوتی در ناوگان اجرا شده و نام هر ایستگاه، قبل از رسیدن 

به آن اعلام می شود.وی در پایان افزود: با استفاده از نرم افزار نقشه همراه مشهد علاوه بر مشاهده آنلاین موقعیت مکانی ناوگان در 
خطوط و اطلاع از زمان تقریبی رسیدن ناوگان به ایستگاه، امکان مشاهده ناوگان مناسب ویژه استفاده توان یابان نیز فراهم شده است.
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رئیسکمیسیونشهرسازیومعماریشورایشهرمشهدخبرداد:

بازنگرینهاییطرحتفصیلیحوزهمرکزیمشهد
رئیــس کمیســیون شهرســازی و معماری 
شــورای اســلامی شــهر مشــهد از انجام 
آخرین بازنگــری و اصلاحات طرح تفصیلی 
حوزه مرکزی مشــهد در جلســه مشــترک 
کمیســیون های شورا و آماده شدن این طرح 
برای ارائه و تصویب در صحن علنی خبر داد.
به گزارش صبــح امروز، محمدهادی مهدی 
نیا در توضیح طــرح تفصیلی حوزه مرکزی 
مشهد گفت: این طرح با مساحت 800 هکتار 
دارای حساســیت بســیار بالا و ویژگی های 
منحصربه فــردی اســت. واقع شــدن بافت 
پیرامــون حرم رضوی در ایــن طرح، تمرکز 
مراکــز اقتصادی و درمانــی و همچنین آمار 
بالای بافته ای تاریخی شــهر مشهد در این 
حوزه ازجمله دلایلی اســت که حساســیت 
طراحی و بررســی های این طرح را بیشــتر 

کرده است.
ارگ نقطه شهرسازی نوین مشهد

وی بــه وجود خیابان ارگ که نقطه شــروع 
شهرسازی نوین شهر مشهد بوده و همچنین 
تعدد بازارهای تاریخی و پاتوق های اجتماعی 

ازجمله بــازار سرشــور و خیابــان آیت الله 
خامنه ای در این منطقه اشــاره کرد و افزود: 
تمرکز قابل توجه اماکن اقامتی و سکونتی در 
این منطقه از دیگر مواردی اســت که سبب 
می شــود روی موضوعــات و جزئیات طرح 

تمرکز و حساسیت بیشتری به خرج دهیم.
مهدی نیا اضافه کرد: در دهه های گذشــته 
بــه دلیل اجرای طرح های مختلف در منطقه 
ثامن بخش زیادی از افراد ســاکن در بافت 
مرکزی از این منطقــه نقل مکان کرده اند و 
ازاین رو شاهد کاهش جمعیت ساکن در این 
بافت هســتیم. لذا یکــی از موضوعات مورد 
تأکید شورا که به مشاور ابلاغ شده بود بررسی 
موارد مربوط به سکونت پذیری در این بافت 
و ایجاد شــرایط مناســب بــرای ماندگاری 

ساکنین بوده است.
وصول طرح تفصیلی شمال غرب مشهد

رئیس کمیســیون شهرســازی شورای شهر 
مشهد در ادامه به وصول طرح تفصیلی حوزه 
شــمال غرب در شورا نیز اشاره کرد و گفت: 
حوزه شمال غرب نیز موضوعات خاصی دارد 

که باید با حساســیت ویژه موردبررسی قرار 
گیرد که شــامل بحث حریم شــهر مشهد و 
موضوعات اختلافی با شهرســتان طرقبه و 

شاندیز است.
وی یادآور شــد: پیش ازاین ۲ طرح تفصیلی 
حوزه های جنوب غرب و جنوب شرق مشهد 
در شــورا نیز تائید و برای تصویب نهایی به 

کمیسیون ماده پنج فرستاده شده است.
مشــهد دارای ۷ طــرح تفصیلی اســت که 
تاکنون عملیات بررســی ســه طرح در شورا 
تمام شــده و چنانچــه شــهرداری بتواند به 
تعهــدات خــود در موردبررســی به موقع و 
ارسال طرح های باقیمانده به شورا عمل کند 
امیدواریم تا پایان سال تمام طرح ها در شورا 
بررسی شــده و جهت تصویب به کمیسیون 

ماده 5 ارسال شود.
بافت پیرامون حرم بر مدار مشارکت مردم

پیش از این رئیس شــورای پنجم شــهردر 
مرداد ماه جاری با اعلام اینکه در دوره اخیر 
برخلاف برخی رویه های گذشــته، بیشــتر 
میزان مشارکت و نقش آفرینی برای بازسازی 

بافت پیرامون حرم رضــوی به مردم واگذار 
شده است، از شــیوه نوسازی و بهسازی این 
بافت به شــکل محله محوری و با مشارکت 
مردم سخن گفت؛ روشــی که در آن، تأکید 
شورای پنجم و شهرداری بر بازگشایی معابر 
اصلی و ره باغ ها و تأمین زیرساخت هاســت 
و اینکــه گام های بعدی نوســازی با اولویت 

مشارکت مردم به پیش خواهند رفت.
محمد رضا حیدری با اشاره به طرح نوسازی 
و بهسازی بافت پیرامونی حرم مطهر رضوی 
گفت: این طرح ۲0 ســال قبــل فرایند های 
قانونی خود را طی کرده اســت و افرادی که 
این طرح را در آن زمان به تصویب رساندند، 

حالا جزو منتقدان هستند.
نقد ها به بافت اطراف حرم پذیرفتنی است

وی با بیان اینکه نقد های واردشده با موضوع 
تخریب میــراث فرهنگی و هویتی شــهر، 
همگی  و...  ایرانی اســلامی  معمــاری  نبود 
وارد اســت و ما هم بــه آن معتقدیم، افزود: 
باید توجه داشــت که این طــرح 50 درصد 
پیشرفت فیزیکی داشــته است. مشاوری در 

حال بازنگری در طرح است و ظرف چندماه 
آینده طرح جدید با برطرف شــدن نواقص و 

ضعف ها ارائه می شود.
نظارت هایی که کامل نبود

وی بیان کرد: ۲0 سال از اجرای طرح گذشته 
و وزارت راه و شهرســازی نیز مســئولیت ۲ 
قطاع از ۴ قطاع بافت پیرامونی حرم مطهر را 
عهده دار بوده است؛ این نظارت ها و کنترل ها 
باید در زمان خودش انجام می شد تا اکنون با 

این وضعیت روبه رو نباشیم.
رئیس شــورا از توجه ویژه مدیریت شــهری 
در ایــن دوره بــه موضــوع هویتــی بافت 
پیرامونی سخن گفت و افزود: نام گذاری های 
محــلات قدیمی بافت و تثبیــت آن ها را در 
دســتورکار داریم که در اولین گام، تپل محله 
به تأیید شــورا رســید. بازســازی و احیای 
بازار هــای قدیمی همچون بازار سرشــور با 
اعتبــار نه میلیاردتومانی، بــازار فرش با 10 
میلیاردتومان اعتبار و همچنین سرای عزیزا... 
اف از دیگر اقداماتی اســت که در راســتای 

حفظ هویت تاریخی انجام داده ایم.

رئیس کمیسیون ویژه توسعه و بهسازی توس شورای اسلامی شهر مشهد گفت: در حال حاضر دیگر دغدغه 
ثبــت تــوس را ندارم زیرا یک قدم جلوتر از ثبت جهانی توس قرار گرفته ایم و امیدواریم افراد بعد از ما نیز 

این مسیر را دنبال کنند.
به گزارش صبح امروز سید مسعود ریاضی در خصوص وضعیت ثبت جهانی توس اظهار کرد: معمولا هدف 
از ثبت جهانی یک محل این اســت که آن محل به عنوان یک کانون گردشــگری، در ســطح بین المللی 

مطرح شود.
وی افزود: باتوجه به شرایط موجود، تصور من این است که اکنون ثبت جهانی باید به دنبال توس باشد، نه 
اینکه توس به دنبال آن باشد. همچنین این نکته نیز حائز اهمیت است که ثبت جهانی مقدماتی نیاز دارد و 
اولین قدم های لازم از ســمت ما، تهیه طرح تفصیلی و شهری است که در این راستا طرح راهبردی توس 

تصویب و ابلاغ شده و در حال حاضر به دنبال تهیه طرح تفصیلی هستیم.
رئیس کمیســیون ویژه توسعه و بهسازی توس شورای اسلامی شهر مشهد بیان کرد: متاسفانه توس سال 
ها دســت خوش بی توجهی بود. تلاش کردیم در شــرایطی که توس آنچنان که باید دیده نمی شد، با راه 

اندازی پویش »–تا_ثبت_جهانی_توس« تهدیدها به فرصت تبدیل شود.
ریاضی خاطرنشــان کرد: برای اثر بخشی این پویش، اقدامات مهم و بدیعی صورت گرفت. از تشکیل تیم 
های ورزشــی با برجسته ترین قهرمانان گرفته تا نقش پیام های تبلیغاتی بر روی اتوبوس ها. خوشبختانه 
این اقدامات موثر واقع شد و در حال حاضر بسیاری از هم وطنان بیش از پیش توس را به عنوان یک کانون 

فرهنگی می شناسند و ما هم به دنبال همین موضوع بودیم.
وی اضافه کرد: شــاید همین اقدامات سبب تســریع در تصویب طرح راهبردی توس که سال ها بر زمین 
مانده بود، شد و امروز فضایی آبرومند در توس داریم که شرایط حضور پیکر هنرمند برجسته ای مثل استاد 
شجریان را فراهم کرده است. در حال حاضر دیگر دغدغه آن را ندارم که توس بخواهد با ثبت جهانی دیده 
شــود زیرا با دســتاوردهای حاضر یک قدم هم جلوتر از ثبت جهانی توس قرار گرفته ایم و امیدواریم افراد 

بعد از ما نیز این مسیر را دنبال کنند.

معاون خدمات شهری شــهرداری مشهد از 
انعقاد قرارداد مشاور مادر ساماندهی رودخانه 
کشــف رود در آبان ماه خبرداد. به گزارش 
صبــح امروز، مهــدی یعقوبی در  حاشــیه 
برگزاری جلســه کمیته فنی رودخانه کشف 
رود کــه با حضور نمایندگان کلیه دســتگاه 
های متولی ســاماندهی این رودخانه برگزار 
شــد، اظهار کرد: انعقاد قرارداد مشاور مادرِ 
ساماندهی رودخانه کشــف رود در آبان ماه 
ســال جاری و با هماهنگــی و برنامه ریزی 
برای به کارگیری پیمانکار و شروع عملیات 
ساماندهی و درختکاری حاشیه دو طرف این 

رودخانه، حدفاصل پل شــاهنامه تا کنارگذر شمالی مشهد به وســعت حدود 300 هکتار درختکاری جدید، 
حداکثر از آذر ماه سال جاری انجام می گیرد.

وی افزود: ساماندهی رودخانه کشف رود به عنوان یکی از معضلات بزرگ زیست محیطی شرق کشور، از 
۲0 آبان ماه سال گذشته با همکاری کلیه دستگاه های اجرایی و متولی استان و با محوریت شهرداری مشهد 
آغاز شــد و در اولویت اول، تجمیع مطالعات انجام شــده در حوزه های مختلف در دستور کار قرار گرفت و 
هم زمان اقدامات اجرایی برای حفاظت از بسترهای آزاد شده در دو طرف این رودخانه، اعم از نصب تابلو، 

نصب دیوارهای پیش ساخته بتنی، استقرار نیروهای حفاظتی و ... صورت پذیرفت.
معاون خدمات شــهری شــهرداری مشــهد بیان کرد: از آنجا که برای رفع مشکلات زیست محیطی این 
رودخانه، لازم اســت با جدیت موضوع احداث تصفیه خانه ها پیگیری شــود، شهرداری مشهد با تخصیص 
اعتبارات لازم، احداث تصفیه خانه ســپتاژ را به عنوان پروژه شــاخص زیســت محیطی، در اولویت پروژه 
های اجرایی ســال جاری و ســال آینده قرار داده، تا با احداث آن نقش موثری در کاهش آلودگی های این 
رودخانه ایفا کند و هم زمان مذاکرات با آب منطقه ای و آبفا برای تعیین مدل مالی و فرآیند اجرایی احداث 
تصفیه خانه بزرگ طبرســی در حال انجام اســت.یعقوبی تاکید کرد: در جلسه کمیته فنی کشف رود که در 
راستای هماهنگی بیشتر دستگاه  های متولی و تصمیم گیری در خصوص اقدامات پیش رو برگزار شد، تاکید 
گردید اســناد لازم مطابق مطالعات مصوب مشاور در خصوص مهندسی رودخانه، تهیه و برای به کارگیری 
پیمانکار و شروع عملیات ساماندهی بستر رودخانه و درختکاری دو طرف کشف رود، حدفاصل پل شاهنامه 
تا محدوده شــرقی مشهد )کنار گذر شمالی( اقدام شود تا از این طریق از بخشی از اقدامات متخلفانه نظیر 

تصرف غیرقانونی بستر رودخانه و ورود فاضلاب های خطرناک به این رودخانه جلوگیری شود.
وی ادامه داد: در همین راســتا در محدوده بین جاده کلات تا خین عرب، عملیات اجرایی برای ساماندهی 
رودخانه از اســفند ماه ســال گذشته آغاز شده و تاکنون حدود ۴5 درصد پیشــرفت فیزیکی داشته است و 
امیدواریم بــا همراهی آب منطقه ای بتوانیم برای مابقی عرصه باقیمانده به مســاحت حدود 300 هکتار، 
توســعه درختکاری جدید و فرآیند تهیه اســناد و واگذاری کار به پیمانکار را طی نموده و عملیات اجرایی را 

حداکثر از آذر ماه سال جاری شروع کنیم.
معاون خدمات شهری شهردار مشهد با اشاره به اینکه با پیگیری انجام شده، قرارداد مشاور مادرِ ساماندهی 
این رودخانه در آبان ماه ســال جاری منعقد خواهد شد، تصریح کرد: از دیگر تصمیمات این جلسه، پیگیری 
فراخوان جذب ســرمایه گذار از طریق حوزه اقتصادی شــهرداری، برای زراعت چوب و ســایر گونه های 
گیاهی متناســب با اقلیم و شــرایط موجود، برای محدوده حدفاصل ضلع شرقی حریم مشهد تا 5 کیلومتر 
بعد از تصفیه خانه چرمشهر بود و مقرر شد سازمان جهاد کشاورزی، لیست گونه های گیاهی مناسب برای 
کاشت در این محدوده را اعلام نماید و برای تخصیص پساب مورد نیاز نیز، برنامه ریزی لازم با مشارکت 

آب منطقه ای و آبفا انجام پذیرد. 
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از درجه اعتبار ساقط میباشد.
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جداییبشاررسنبهشیوهعلیرضابیرانوند
ــی  ــک عراق ــه هافب باشــگاه پرســپولیس ب
ــا  ــرده ب ــلام ک ــود اع ــب خ ــی طل جدای
ــدور  ــه ص ــادر ب ــا ق ــی تنه ــر کادرفن نظ
رضایتنامــه او در نیــم فصــل خواهنــد بــود.
ــه گــزارش »ورزش ســه«، بشــار رســن  ب
بعــد از پایــان دیدارهــای لیــگ قهرمانــان 
ــود  ــا صع ــه ب ــرب ک ــه غ ــیا در منطق آس
پرســپولیس بــه فینــال ایــن رقابت هــا 
ــود را  ــی خ ــد، درخواســت جدای ــراه ش هم
ــم اعــلام کــرده اســت. ــه مســوولان تی ب
ــا ایــن حــال علیرغــم موافقــت ابتدایــی  ب
مهــدی رســول پنــاه بــرای ایــن جدایــی، 

گل  یحیــی  موقــع  بــه  مخالفــت  بــا 
محمــدی، باشــگاه بــه ایــن بازیکــن 
اعــلام کــرده کــه قــادر بــه صــدور 

رضایتنامــه او نخواهــد بــود. 
ــگ  ــال لی ــور در فین ــا حض ــپولیس ب پرس
قهرمانــان آســیا و بــا توجــه بــه محرومیت 
و  امیــری  وحیــد  و  پهلــوان  احســان 
همچنیــن نامشــخص بــودن وضعیــت 
بازیکنانــی چــون عیســی آل کثیــر، شــجاع 
ــه  ــاز ب ــادری، نی ــد ن ــل زاده و محم خلی
ــه  ــرایطی دارد ک ــود در ش ــم خ ــظ تی حف
ــته  ــز بس ــی اش نی ــل و انتقالات ــره نق پنج

ــت. اس
بــا ایــن حــال اکنــون باشــگاه پرســپولیس 
ــی  ــک عراق ــن هافب ــا ای ــل ب در راه تعام
ــا  ــه تنه ــرده ک ــلام ک ــب اع ــی طل جدای
در صورتــی موافقــت خــود بــا صــدور 
ــی را  ــر اس س ــرای قط ــه اش ب رضایتنام
ــگاه  ــن باش ــه ای ــرد ک ــد ک ــلام خواه اع
توافــق کنــد در نیــم فصــل او را بــه 

ــرد. ــت بگی خدم
ــرار  ــال تک ــه دنب ــپولیس ب ــگاه پرس باش
ــن  ــش از ای ــه پی ــت ک ــی اس ــیوه انتقال ش
علیرضــا بیرانونــد دنبــال کــرده بــود و ایــن 

ــا انتــورپ بلژیــک در  باشــگاه در توافــق ب
نهایــت او را در روزهــای پایانــی فصــل در 
ــی  ــود، در صورت ــرار داده ب ــا ق ــار آنه اختی
توافــق و قــرارداد طرفیــن در زمســتان 

ــود. ــه امضــا رســیده ب فصــل گذشــته ب
ــه اش  ــد بشــار رســن و مدیربرنام ــد دی بای
در شــرایط کنونــی بــا ایــن شــیوه انتقــال 
موافقــت خواهنــد کــرد و یــا اینکــه از 
همــه مهمتــر باشــگاه قطــر اس ســی بــه 
ایــن توافــق خواهــد رســید یــا ایــن ماجــرا 

ــه خواهــد داشــت. ــان ادام همچن
ــا نظــر  ــه ب ــن اســت ک ــم ای موضــوع مه

یحیــی گل محمــدی باشــگاه پرســپولیس 
بــه هیــچ عنــوان و بــا هیــچ رقمــی 
ــه  ــدور رضایتنام ــرای ص ــود ب ــت خ رضای
ــادر  ــی ص ــع کنون ــن را در مقط ــار رس بش
ــن  ــر ای ــم دیگ ــرد. مســاله مه ــد ک نخواه
اســت کــه باشــگاه و تیــم حقوقــی - مالــی 
بایــد مراقبــت لازم در خصــوص بندهــای 
ــد  ــراردادی بشــار رســن را صــورت دهن ق
تــا ایــن بازیکــن موفــق نشــود بــا ابتدایــی 
ــوق  ــت حق ــدم دریاف ــی ع ــد یعن ــن بن تری
دو ماهــه بــه فســخ بــدون دردســر دســت 

ــد. یاب

شفر: هیچکس از استقلال با من تماس 
نگرفته

سـرمربی اسـبق تیـم فوتبـال اسـتقلال گفـت: از زمانـی کـه سـعادتمند رفتـه، هیـچ 
تماسـی از سـوی مسـئولان رسـمی باشـگاه بـا مـن بـر قـرار نشـده اسـت.

وینفرد شـفر، در خصوص اینکه شـایعه شـده قرار اسـت بدهی وی به صورت اقسـاطی 
پرداخـت شـود، اظهـار داشـت: براسـاس قوانیـن جدیـد فیفا، تقسـیط کـردن بدهی ها 

مـورد پذیـرش نیسـت. این حقیقتی اسـت که بارهـا در مورد آن توضیـح داده ام.
وی افـزود: از زمانـی کـه سـعادتمند از باشـگاه خـارج شـده، هیـچ تماسـی از سـوی 

مسـئولان رسـمی اسـتقلال بـا مـن برقـرار نشـده اسـت.
سـرمربی اسـبق اسـتقلال خاطـر نشـان کـرد: صادقانـه بگویـم، فیفـا تقسـیط کـردن 
بدهـی را بـرای هیـچ باشـگاهی نمـی پذیرد. شـنیده ام که باشـگاه باید در هفتـه آینده 
منتظـر نامـه بعـدی فیفـا باشـد و ایـن یعنـی جریمـه مالـی بیشـتر کـه بایـد بـه فیفـا 

شـود. پرداخت 

امروزا؛ ارسال اعتراض رسمی پرسپولیس 
به محرومیت آل کثیر

باشـگاه پرسـپولیس امـروز بـه صورت رسـمی بـه محرومیت عیسـی آل کثیـر اعتراض 
خواهـد کرد.

به گزارش خبرنگار ورزشـی خبرگزاری تسـنیم، پس از درخواسـت باشـگاه پرسـپولیس، 
گرانـد رأی )مشـروح رای( محرومیـت شـش ماهـه عیسـی آل کثیر از سـوی AFC در 
روزهای گذشـته به باشـگاه پرسـپولیس رسـیده و بر همین اسـاس، سرخپوشـان امروز 
)یکشـنبه( بـه صـورت رسـمی اعتـراض خـود را بـه ایـن پرونـده بـه کمیته اسـتیناف 
AFC ارسـال خواهنـد کـرد. باشـگاه پرسـپولیس پـس از ثبـت اعتراض خـود، پنج روز 

دیگـر زمـان خواهـد داشـت تا لایحـه دفاعـی خود را بـه  ایـن کمیته ارسـال کند.
باشـگاه پرسـپولیس امیـدوار اسـت با ارسـال ایـن لایحه، محرومیـت آل کثیـر را تا حد 
زیـادی کاهـش دهد و ایـن بازیکن بتواند سرخپوشـان را در فینال لیگ قهرمانان آسـیا 

در تاریـخ ۲۹ آذرمـاه همراهی کند.

واکنش باشگاه استقلال به پیشنهاد 
مدیرعاملی به حمیداوی

باشـگاه اسـتقلال به شـایعات دربـاره پیشـنهاد مدیرعاملی این باشـگاه به مالک شـهر 
خـودرو واکنش نشـان داد.

گزارش خبرگزاری تسـنیم  سـایت رسـمی باشـگاه اسـتقلال نوشـت: »روز )شـنبه( در 
برخـی رسـانه ها خبـری مبنـی بـر مذاکـره وزارت ورزش و جوانان در خصـوص گزینه 
بـودن آقـای فرهـاد حمیداوی برای سـمت مدیرعاملی باشـگاه اسـتقلال منتشـر شـده 
کـه بـه ایـن وسـیله خبر مذکـور تکذیب می شـود. نشـر چنیـن اخبـاری تنها بـا هدف 
بهـم زدن تمرکـز دو باشـگاه شـهرخودرو و اسـتقلال انجـام می شـود و صحـت ندارند. 
باشـگاه اسـتقلال در حـال حاضـر بـه دنبـال پرداخـت بدهـی شـفر و باز شـدن پنجره 
نقـل و انتقـالات اسـت تـا بتواند بـا ثبت قـرارداد بازیکنـان جدیدش پر قـدرت در لیگ 

برتـر شـرکت کند.«

 حضور نمازی کادرفنی استقلال را به چالش می کشد؟

استقلال و یک لیگ برتر سرمربی روی نیمکت!

 دبیر: کادر فنی تیم های ملی پاسخگوی مسائل فنی است

کرونا ضربه بزرگی به کشتی کشور خواهد زد

موضوع اضافه شــدن امیــد نمازی به کادرفنــی پر و پیمان 
استقلال حواشــی زیادی ایجاد کرده است؛ حالا نگرانی هایی 

درباره ایجاد تنش میان مربیان این تیم هم وجود دارد.
به گزارش »ورزش ســه«، حضور مربیان پرتعداد در کادرفنی 
استقلال بعد از سرمربیگری محمود فکری یکی از چالش های 
اصلی آبی ها طی روزهای گذشــته بوده اســت. فکری بعد از 
انتخابش تعداد زیادی از بازیکنان سابق استقلال را به کادرفنی 
تیمش اضافه کرد.حتی کار به جایی رســید که ۴ سرمربی در 
این کادر حضور پیدا کنند. پرویز مظلومی به عنوان سرپرست، 
محمود فکری به عنوان ســرمربی، صمــد مرفاوی به عنوان 
مربی و نصرالله عبداللهی به عنوان مدیرفنی ۴ نفری هســتند 
که ســابقه هدایت استقلال را دارند و الان به طور همزمان در 

کادرفنی حضور یافته اند.
از سوی دیگر نفراتی مثل آرش برهانی، سعید عزیزیان، حنیف 
عمران زاده، سیروس دین محمدی، علی شیخ الاسلامی و ... 
هم از جمله افرادی هســتند که در کادرفنی اســتقلال حضور 
دارنــد. اینکه این تعداد مربی و نام بزرگ در کنار هم باشــند 
اتفاق خوبی برای اســتقلال است اما می تواند در آینده حاشیه 
ساز هم بشود. با این حال فکری تصمیم گرفت از یک شورای 
عریض و طویل در  کادر خود استفاده کند و تبعات احتمالی آن 

را هم به عهده گرفته است.
در چنین شرایطی که بحث بر سر تعداد زیادی اعضای کادرفنی 
استقلال بالا گرفته اما یک نام دیگر هم برای اضافه شدن به 

کادرفنی مطرح شــده؛ امید نمازی. دستیار سابق کارلوس کی 
روش در تیم ملی فوتبال که مدتی هدایت ذوب آهن را برعهده 
داشت، مثل اکثر دوران مربیگری خود این روزها هم در آمریکا 

حضور دارد و کارش را جلو می برد.
او با تیم های پایه فدراسیون فوتبال آمریکا قرارداد دارد و این 
قرارداد تا پایان ســال ۲0۲1 ادامه دارد اما گزینه اول محمود 
فکری برای اضافه شــدن به کادرفنی است. مساله مهم درباره 

امید نمازی این اســت که او فقط در صورتی قبول می کند به 
کادر اســتقلال اضافه شود که دستیار اول فکری باشد. فکری 
طی روزهای گذشــته صحبت هایی را با امید نمازی و برخی 
دوســتان مشترک انجام داده و از او خواسته به استقلال بیاید. 
حتی روز گذشته فکری با امید علی دفتری مربی ایرانی ساکن 
آمریکا نیز دیدار داشت و گفته می شود از او خواسته نمازی را 
برای حضور در کادرفنی راضی کند. البته یک شــایعه عجیب 

هم در ایــن خصوص وجود دارد که یکی از گزینه های فکری 
برای دســتیار اولی خود دفتری باشــد البته این موضوع هنوز 
توسط هیچ کس تایید نشده است.مساله دیگر در این خصوص 
این اســت که اگر نمازی یا هر مربی دیگری به کادر استقلال 
اضافه شود، شــاید دلخوری هایی ایجاد شود. نمازی در حالی 
شرط گذاشته دستیار اول و تمرین دهنده استقلال باشد که در 
کادرفنی کنونی صمد مرفاوی حضور دارد که خودش ســابقه 
سرمربیگری این تیم را دارد. مرفاوی که خودش حتی سرمربی 
فکری هم بوده برای کمک به اســتقلال قبول کرده دستیار او 
باشــد اما بعید او به کمتر از دستیار اولی راضی شود. خصوصا 
حالا که پســت مدیریت فنی استقلال نیز به نصرالله عبداللهی 
داده شــده اســت. حال اگر نمازی هم به کادرفنی اســتقلال 
اضافه شود، عملا 5 سرمربی در یک کادرفنی حضور دارند که 
می تواند مشــکلات بعدی را به وجود بیاورد.از سوی دیگر در 
کادرفنی کنونی اســتقلال نفرات دیگری هم حضور دارند که 
ســالها پیراهن این تیم را پوشــیدند و نفرات محبوبی هستند. 
شــاید فکری به دنبال این است که با اضافه کردن یک مربی 
تئوریســین و نفرات باتجربه بسیار بار فنی کادرش را بالا ببرد 
اما این اقدام او می تواند حواشــی ای را ایجاد کند.ســرمربی 
جوان اســتقلال باید خیلی باهوش باشد که بتواند شورای فنی 
خود را کنترل کــرده و اجازه ندهد اتفاق بدتــری بیفتد. باید 
منتظر ماند و دیــد طی روزهای آینده چــه اتفاقاتی پیرامون 

کادرفنی استقلال رخ می دهد.

رئیس فدراســیون کشتی گفت: بسیار کار سختی بود که ۴00 
تا 500 کشــتی گیر، مربی و داور را بیاوریم و طوری مدیریت 

کنیم که موارد ایمنی و پروتکل های بهداشتی رعایت شود.
به گزارش ســایت فدراســیون کشــتی، علیرضا دبیر رئیس 
فدراســیون کشــتی در مورد برگزاری لیگ برتر کشتی اظهار 
داشــت: فدراسیون کشتی به دنبال این بود که تنور کشتی داغ 
شود و دوباره کشتی گیران به روی تشک کشتی بازگردند. به 
همین منظور به دنبال گرفتن مجوز از وزارت بهداشــت بودیم 
که خوشبختانه با برگزاری لیگ با حفظ پروتکل های بهداشتی 

و موارد ایمنی موافقت شد.
رئیس فدراســیون کشــتی ادامه داد: برای اتحادیه جهانی نیز 
خیلی مهم بود که کشتی گیران دوباره به روی تشک بازگردند 
و به اصطلاح تنور کشتی داغ شود چراکه لالوویچ عضو کمیته 
بین المللی المپیک و از افراد نزدیک به توماس باخ، رئیس این 

کمیته است.
دبیر تصریح کرد: به شــخصه می دانستم که اتحادیه جهانی، 
رقابت های قهرمانی بزرگســالان جهان را برگزار می کند چرا 
که کشورهای شوروی سابق از جمله روسیه و کشورهای دیگر 
که در اتحادیه جهانی صاحب نفوذ نیز هستند، زمانی می توانند 
از دولت هایشــان بودجه بگیرند که برگزاری مسابقات کشتی 

درمیان باشد.
رئیس فدراسیون کشتی با اشاره به اینکه شیوع ویروس کرونا 
و تعطیلی باشگاه های کشــتی، ضربه بزرگی به کشتی کشور 
خواهد زد گفت: این موضوع از 3 ســال دیگر خودش را نشان 
خواهد داد، زمانی که بچه های ۹ و 10 ساله نتوانند در باشگاه 
کشــتی ثبت نام کنند و به سراغ کشتی نیایند، آینده کشتی از 

نظر نیروی انسانی تأمین نخواهد شد.
قهرمان المپیک سیدنی در مورد برگزاری لیگ تصریح کرد: به 
واقع فدراسیون، کار سخت و مشکلی را انجام داد، چرا که هیچ 
موقع میزبان رقابت های لیگ و متحمل هزینه های آن نبود و 
فقــط یک ناظر برای نظرات این مســابقات اعزام می کرد، اما 
با توجه به شــرایط موجود و خواست فدراسیون برای برگزاری 
مســابقات، از نظر میزبانی، محل اسکان، تأمین غذای روزانه 

و همچنین انجام تســت های کرونا بــه تیم ها کمک کردیم و 
برگــزاری دور رفت این رقابت ها بیــش از یک میلیارد تومان 

برای فدراسیون هزینه داشت.
دبیر با اشــاره به اینکه سوت مسابقات، کشتی گیران را از نظر 
فنی و آمادگی 3 ماه جلو می اندازد، گفت: وقتی که کشــتی گیر 
پس از چند ماه دوری از کشتی به روی تشک می آید گیج است 
و بعد از چند مســابقه به حالت طبیعی خود بر می گردد و این 
موضوع تنها در مســابقات اتفاق می افتد و حتی برگزاری اردو 

نیز این اثر را ندارد.
وی با اشــاره به اینکــه تجربیات برگزاری این مســابقات را 
به رئیس فدراســیون کشتی صربســتان بعنوان برگزار کننده 
مســابقات جهانی و همچنین اتحادیه جهانی ارسال کرده ایم 
اظهار داشت: بسیار کار سختی بود که ۴00 تا 500 کشتی گیر، 
مربی و داور را بیاوریم و طوری مدیریت کنیم که موارد ایمنی 
و پروتکل های بهداشــتی رعایت شود. مدیریت این کار برای 
اتحادیه جهانی و کشور صربستان که میزبان کشورهای جهان 
برای برگزاری مسابقات در سه رشته آزاد، فرنگی و زنان است 

بسیار سخت و دشوار خواهد بود.
وی در مورد داوری های لیگ گفت: طبیعی بود که داوران پس 
از دوری از مســابقات تا حدودی از فرم اصلی خود خارج باشند 

اما در روزهای آخر به کار خود کاملا مسلط شدند.

دبیــر ادامه داد: از داورانی که به یاری فدراســیون آمدند و در 
این مسابقات قضاوت کردند تشکر می کنم اما کار آن داورانی 
که دعوت مــا را نپذیرفتند نیز به عنــوان یک نکته منفی در 

ذهن ما می ماند.
رئیس فدراسیون کشــتی در مورد کمیسیون داوران و داوری 
کشــور، افزود: با 136 داور نمی شود کیفیت داوری را بالا برد، 
باید حتما این تعداد کم شــود و روی کیفیت بسیار کار کنیم. 
آقــای مصلایی پور را که داور جوان و بــا اخلاق المپیکی ما 
اســت و به زبان انگلیسی نیز مســلط است را به عنوان رئیس 
کمیســیون داوران انتخاب کردیم و از همه داوران می خواهم 
که به ایشــان کمک کنند تا داوری کشور رشد کند تا در آینده 

بتوانیم یک مدرس در اتحادیه جهانی داشــته باشیم، در زمان 
مرحوم خالدی وقتی ایشــان رشد کرد، داوری ما نیز رشد پیدا 

کرد.
وی در مورد برگــزاری رقابت های جهانی کشــتی گفت: در 
ایمیلی که اتحادیه جهانی زده اعلام کرده اند که مســابقات به 
صورت قطعی برگزار می شــود اما یک اما و اگر گذاشته اند که 
بلیت ها را طوری بگیرید که بتوانید پس دهید و شیوع ویروس 
کرونا نیز در کشــورها بالا نرود. اما همه این ها دلیل نمی شود 
که ما کار نکنیم و در جلســه ای که  با سفیر صربستان داشتیم 

هماهنگی های لازم را انجام دادیم.
رئیس فدراسیون کشتی در مورد ورود به مسائل فنی و تیم های 
ملی اظهار داشت: یک چیز را فراموش نکنیم که در دوره قبل 
رئیس فدراسیون هم سرمربی بوده و هم رئیس فدراسیون اما 
من فقط رئیس فدراســیون هســتم و اگر قرار بود همه کارها 
را من انجام دهم که دیگر وجود ســرمربی و روسای کمیته ها 
معنی نداشت. در جلسه با سرمربیان یک چیز را اعلام کردم و 
من خط مشــی کلی را اعلام کرده ام که مراقب باشید خدای 
ناکرده حق کســی ضایع نشــود، چراکه به عدالت در کشتی 

اعتقاد دارم.
وی ادامه داد: تمام کارها را به مســئولان بخش های مختلف 
فدراسیون واگذار کرده ام و از آن ها توضیح می خواهم، در بحث 
فنی نیز کادر فنی و سرمربیان تیم های ملی باید پاسخگو باشند 
و در نهایت همه ما به جهت شفاف سازی موظفیم به اصحاب 

رسانه و مردم پاسخ دهیم و مسئولیت یعنی پاسخگو بودن.
دبیر گفت: من در مسائل، خیلی ریز نمی شوم در مورد تیم های 
ملی نیز اعلام می کنم که کشتی گیران بشنوند، کشتی گیر با 
فضای مجازی قهرمان نمی شود، و من توجهی  هم به اینگونه 
مســائل نمی کنم و کشتی گیران با توسل به فضای مجازی و 
دادن خط و خطوط به دنبال ورود به تیم ملی نباشند، بلکه باید 
با عملکردشــان روی تشک صاحب پیراهن تیم ملی شوند، نه 

حاشیه سازی در فضای مجازی.
وی ادامه داد: کشتی گیری بیاید بگوید من در مسابقات جهانی 
قزاقســتان، رقابت های جام تختی، مسابقات قهرمانی آسیا در 

هند و تورنمنــت های بین المللــی و رقابت های لیگ نتیجه 
گرفته ام و اردو دعوت نشــده ام حق با اوست، اما چند نفری که 
اعتراض دارند عملکردشان مشخص است، اما بهانه شان این 

است که می گویند با اختلاف کم باخته ایم.
رئیس فدراســیون کشــتی در مورد چرخــه انتخابی گفت: به 
شخصه به این چرخه معتقدم اما اجرای آن به 6 ماه زمان نیاز 
دارد ولی در حال حاضر که بــرای اولین بار در تاریخ اتحادیه 
جهانی ۲ ماه قبل از برگزاری مســابقات اعلام به انجام شدن 
آن می کنند، باید تدبیر دیگری اندیشــیده می شد، چرا که ما 
زمان نداشتیم و تا 15 آبان ماه باید اسامی تیم ملی به اتحادیه 
جهانی اعلام شــود و قطعا مسابقات انتخابی درون اردویی نیز 

خواهیم داشت.
وی ادامه داد: البته در کشــتی آزاد در سه وزن چندین کشتی 
گیر وجود داشــتند و به دلیل کمبود جا و رعایت پروتکل های 
بهداشتی باید تعداد نفرات دعوت شده کمتر می شد و به خاطر 
همین انتخابی این اوزان زودتر برگزار می شود اما در مورد سایر 
کشــتی گیران کادر فنی صلاح دانست تا کشتی گیران را در 
یک مرحله اردو زیر نظر داشــته باشد تا از نظر بدنی و فنی در 

شرایط بهتری بتوانند به رقابت انتخابی بپردازند.
دبیر بــا اعلام اینکه برای حضور در اردو دوباره تســت کرونا 
داده گفت: ما بــرای رعایت پروتکل های بهداشــتی و ایجاد 
فضای قرنطینه با مشــکل اســکان مواجه بودیم زیرا ظرفیت 
خانه کشــتی شــهید ابراهیم هادی ۹0 تخت است و ما باید 
همزمان میزبان اردوهای تیم های ملی کشــتی آزاد و فرنگی 
باشیم و کار برایمان سخت است اما چاره ای جز رعایت کردن 
موارد بهداشــتی و ایمنی نداریم چراکه سلامتی کشتی گیران 

اولویت اصلی ما است.
رئیس فدراســیون کشــتی با بیان اینکه اردوی زیاد به کشتی 
گیر ضربه می زند و باید کشتی گیر خود را بیرون از اردو آماده 
کند در پایان خاطرنشان کرد: کشتی گیر باید در تشک حقش 
را بگیرد و بیاید بیرون و اگر کســی ببرد چه کسی می خواهد 
حقش را بخورد و قطعا نمی شــود با توسل به پیج های مجازی 

عضو تیم ملی شد.

511/1ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکگناباد

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد ســند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شــماره 13۹۹6030130008۷۴ مورخ 13۹۹/5/۲1 
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضی آقای حسن ملکی شهری فرزند حبیب اله در ششدانگ یک باب منزل به مساحت 
۴31/5۹ متر مربع از پلاک  شــماره 10۴ فرعی از 3- اصلی واقع در اراضی قصبه شهر بخش یک حوزه 
ثبت ملک گناباد خریداری شــده از آقای  محمد ملکی شــهری محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 
قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشــار در شــهرها منتشر 
و در روســتاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تســلیم و گواهی تقدیم و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست 
به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت 
و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه 
عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 
مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۷/۲۷  تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/8/1۲

سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد
511/2ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی

ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکگناباد
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹۹60306013000۹83  مورخ 13۹۹/6/11 
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضی حسین غفوری مقدم  فرزند علی در ششدانگ یک باب منزل به مساحت ۴30/۹6 
متر مربع از پلاک  شــماره  1۴6۴ فرعی از 3- اصلی واقع در اراضی قصبه شــهر بخش یک حوزه ثبت 
ملک گناباد خریداری شده از خانم عصمت اصغری شهری مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب 
ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده 13 آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشــار در شهرها 
منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست 
به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت 
و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه 
عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 
مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۷/۲۷  تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/8/1۲

سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد
511/3دارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی

ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکبردسکن
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتــی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 13۹۹603060۲1000۴۹0  هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی فاطمه قانعی فرزندعلیرضا به شــماره شناسنامه ۲ صادره ازبردسکن 
درششدانگ یکباب ساختمان به مســاحت 110متر مربع قسمتی ازپلاک 5010 فرعی از۴ - اصلی واقع 
درخراسان رضوی بخش ۴ حوزه ثبتی بردسکن خریداری از مالک رسمی آقای علی احمدیان هدک محرز 
گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 

13۹۹/۷/1۲ .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۷/۲۷
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
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پیشروی کرونا به سمت سرایت های خانوادگی
سخنگوی وزارت بهداشت: یکی از رفتارهای اجتماعی خطرآفرین در برابر 
بیماری کرونا، برگزاری مهمانی ها و دوره همی های خانوادگی اســت که 
متأســفانه بر اساس شواهد موجود، الگوی شیوع کرونا در کشور در حال 
پیشــروی به سمت سرایت های خانوادگی است. از هموطنان درخواست 
می کنیم در خانه ماندن را همچنــان در اولویت بگذارند و از روش های 
مجازی برای دیدارهای خانوادگی اســتفاده کنند. قطعاً پایبندی به این 
اصول به دلیل ویژگی های خاص و ارزشمند فرهنگی ما دشوار است، اما 
نباید فراموش کرد در صورت عدم اصلاح رفتارهای پرخطر ممکن است 
وضعیت بیماری در کشور به مراتب سخت تر از وضعیت موجود شود./ایسنا

نمایندگان بدانند پرداخت هزینه سفرها سرآغاز
 انحرافات است

ناصر ایمانی تحلیلگر سیاسی اصولگرا: انحرافات هم از همین موارد آغاز 
می شود که مثلًا هزینه سفر خانواده شان پرداخت شود و بعد به تدریج اقدام 
به استفاده های دیگر کنند، در واقع آغاز انحراف از این جاست و باید روی 
این ها حساس بود. این اتفاق نشان می دهد که چنین موضوعاتی در آن 
کشورها هم دارای اهمیت است که افراد و کسانی که از بودجه و امکانات 
دولتی استفاده می کنند، مانند نمایندگان مجلس به هیچ وجه برای خود و 

خانواده شان از بودجه بیت المال استفاده شخصی نداشته باشند./ایرنا

ترامپ: قدرت را منتقل نخواهم کرد
دونالــد ترامپ نامــزد جمهوریخواهان در انتخابــات ۲0۲0 بار دیگر با 
تهدید ضمنی به کنار نرفتن از قدرت در صورت شکســت گفت: انتقال 
مسالمت آمیز )قدرت( را به طور کامل می خواهم اما این کار را نخواهم کرد 
چون پیروز می شوم. ترامپ درباره اظهاراتش و اینکه تنها در صورت تقلب، 
بازنده خواهد شــد گفت: در صورتی بازنده می شوم که هزاران برگه رای 
نیروهای نظامی که روی آن ترامپ را نوشــته اند در زباله ها ریخته  شود. 
مجری: مدیر اف بی آی شما گفته است که هیچ نشانه ای از کلاهبرداری 
در150 میلیون آرای به صندوق ریخته شده وجود ندارد. ترامپ: او کارش 
را درست انجام نداد. آنها )دموکرات ها( از کارزارم جاسوسی کردند و اکنون 
از انتقال مســالمت آمیز قدرت صحبت می کنند... من و هر کس دیگری 
می خواهیم که یک انتخابات صادقانه باشــد. یکی از حضار: خبر داشتید 
که کرونا مرگبارتر از آنفلوآنزاســت، چرا اقدام دیگری برای نجات جان 
ده ها هزار آمریکایی انجام ندادید؟ ترامپ: دکتر فاوچی گفت جان هزاران 
هزاران نفر را نجات دادی. تهدید ویروس را می شــناختم اما نخواســتم 

وحشت ایجاد کنم و بگویم همه در حال مرگ هستید./ایرنا

متکدی میلیاردر در قزوین روانه زندان شد
مسئول مرکز ساماندهی متکدیان قزوین: متکدی میلیاردری که در یکی 
از چهارراه های اصلی شهر قزوین اسپند دود می کرد؛ شناسایی، جمع آوری 
و با حکم دستگاه قضایی روانه زندان شد. این شخص در یکی از مناطق 
متوسط به بالای شهر قزوین زندگی می کند و دارای واحدهای مسکونی 

دیگری در جنوب شــهر و اموال دیگر است که با یک دستگاه پراید به 
نزدیکی محل تکدی گری مراجعه می کند. با حکم دستگاه قضایی از انبار 
منزل این متکدی بازدید به عمل آمد که طی این بازدید حدود ۴00 کیلو 
برنج، اقلام مختلف اهدایی از سوی مردم نظیر روغن مایع، روغن نباتی، 
بســته های چند کیلویی عدس، لوبیا، چندین قوطی رب، ماکارونی، قند، 
شکر، چای خشک و غیره در انبار منزل وی مشاهده شد. در بازرسی انجام 
شده از منزل وی 35 فقره چک به ارزش تقریبی 11 میلیارد و 8۴0 میلیون 

ریال به همراه 8 میلیون ریال وجه نقد کشف و ضبط شد.

نمایش فراکسیونی در مجلس یازدهم
تشکیل فراکسیون مستقلین ولایی و اظهارات اخیر »مرتضی آقا تهرانی« 
دبیر کل جبهه پایداری، ذهنیت جا افتاده یکدســتی مجلس یازدهم را با 
تردیدهای جدی مواجه کرده است. تشکیل فراکسیونی با مشارکت حدود 
100 نماینده مجلس البته فرضیه یکدستی مجلس یازدهم را آن هم در 
ماه پنجم از تشــکیل آن کاملا زیر ســوال می برد. این البته تنها اتفاقی 
نیســت که در صف بندی های درون مجلس یازدهم رخ داده اســت. با 
توجه به شکل گیری فراکسیون های مختلف و متعدد می توان تصور کرد 
یک نماینده مجلس در آن واحد در چندین فراکسیون عضویت دارد که 
البته این موضوع جدیدی نیســت؛ اما این پرســش وجود دارد که تعدد 
فراکســیون های مجلس چه تاثیری در کیفیت و خروجی کار مجلس و 

اموری چون تقنین و نظارت دارد؟
 

طعنه بانوی اصلاح طلب به نمایندگان منتقد روحانی
 سهیلا جلودارزاده، نماینده تهران در مجلس دهم گفت: نمایندگان مجلس 
در این یک سال باقی مانده انتقاد می کنند و به روحانی فحش می دهند، 
چون باید به مردم جوابگو باشــند، اما در سه سال بعدی، می خواهند چه 
کنند. سهیلا جلودارزاده، نماینده تهران در مجلس دهم در رابطه با »توهین 
و تخریب رییس جمهور« گفت: نکته ای که باید هر مسلمانی به آن توجه 
کند، این اســت که هدف بعثت انبیا و خصوصا پیامبر اکرم )ص(، مکارم 
اخلاق بوده است. انسان مبارز، انقلابی و جهادگر هیچ گاه به بداخلاقی 
روی نمی آورد. بی اخلاقی شاخصی برای بی اسلامی و بی دینی است؛ 
نباید در جامعه اسلامی شاهد بی اخلاقی آن هم از سوی مجلس انقلابی 
باشیم. او ادامه داد: بی اخلاقی با انتقاد متفاوت است. باید انتقادات را جدی 
گرفت و درصَدد رفع آن تلاش کرد، اما فحاشــی و هتک حرمت، رفتار 
اسلامی نیست. رییس جمهور از مردم رای گرفته است. نمایندگان مجلس 
یازدهم به جای، هتک حرمت راهکار مناسب ارائه دهند و در جهت منافع 
مردم اقدام کنند. دین به هیچ کس اجازه فحاشی نمی دهد. دشمنی منجر 
به بی عدالتی می شــود و باید به اخلاق دینــی توجه کرد. در خصوص 
مجلس یازدهم قضاوت را به مردم می سپاریم. جلودارزاده در پایان گفت: 
نمایندگان مجلس در این یک سال باقی مانده انتقاد می کنند و به روحانی 
فحش می دهند، چون باید به مردم جوابگو باشند، اما در سه سال بعدی، 
می خواهند، چه کنند، زیرا رییس جمهوری بر سر کار می آید که از جناح 

خودشان است و اجازه ندارند علیه او حرفی بزنند.

 
عضو جبهه پایداری: به برخی کاندیدا ها همسرانشان هم رای 

نمی دهند
غلامحســین رضوانی درباره اظهارات سید محمد حسینی، وزیر پیشین 
ارشاد، مبنی بر اینکه دوستان اصولگرا باید از آن تجربه قبلی در انتخابات ها 
درس عبرت بگیرند و تعداد کمتری داوطلب شوند تا روند تصمیم گیری 
ســریع تر بر سر انتخاب کاندیدای واحد به نتیجه برسد، عنوان کرد: بنده 
برای ســید محمد حسینی، احترام خاصی قائلم، اما این باور که بسیاری 
برای ثبت نام انتخابات ریاســت جمهوری خواهند آمد را قبول ندارم؛ به 
فرض هم اگر برخی هم ثبت نام کنند، می خواهند سطح توانایی خود را 
به دیگران نشان دهند؛ بنابراین، موضوع مهمی نیست به هر حال تعدادی 
ثبت نام می کنند که حتی همسرشان هم به آن ها رأی نمی دهند یا اینکه 
فقط همسرشان به آن ها رأی می دهند. از این روی، این ثبت نام کردن ها 
ایرادی ندارد، نباید از این بابت واهمه وجود داشته باشد؟! این عضو جبهه 
پایداری اضافه کرد: به گمان بنده، این گونه نیست که افراد زیادی برای 
انتخابات ثبت نام کنند حال اگر ثبت نام کنند، جای نگرانی نیســت. او 
اضافه کرد: بنده منکر وجود دو جریان اصلاح طلب و اصولگرا در کشور 
نیســتم، اما جریان اصلی کشور در یک مقطعی به ویژه در مقطع فعلی، 
جریان اصولگرایی و اصلاح طلب به معنای متداول نبوده و نیست؛ در واقع 
جریانی که همواره بوده و اکنون نیز حاضر است و باید بر آن متمرکز شد، 

دو جریان انقلابی و حداقل غیرانقلابی است.
 

هشدار یک اصولگرا به سیدحسن خمینی برای کاندیداتوری  در 
۱4۰۰

 سفیر اســبق کشــورمان درباره احتمال نامزدی سید حسن خمینی در 
انتخابات 1۴00 توضیحاتی داد. محمدحســن قدیری ابیانه سفیر اسبق 
کشــورمان در گفت و گو با باشــگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به احتمال 
مطرح شدن نام حسن خمینی برای شرکت در انتخابات ریاست جمهوری 
1۴00 گفت: بعید است که حسن خمینی چنین اشتباه فاحشی را مرتکب 
شــده و نامزد ریاســت جمهوری شــود. او ادامه داد: البته این یکی از 
تاکتیک های انتخاباتی اصلاح طلبان اســت که با معرفی اسامی جعلی 
اذهان عمومی را به سمتی غیر واقعی سوق دهند. قدیری ابیانه در پاسخ 
به این که آیا ممکن است مانند انتخابات گذشته صلاحیت او تایید نشود، 
گفت: اینکه صلاحیت او در مجلس خبرگان رهبری تایید نشد، ربطی به 
عدم احراز صلاحیت ریاست جمهوری او ندارد، زیرا در انتخابات خبرگان 
مسئله اجتهاد مطرح است، اما برای ریاست جمهوری مساله اجتهاد مطرح 
نیست، با این حال داشتن سوابق اجرایی قوی و مدیریت کلان کشوری 
جزو ملاک های شورای نگهبان است که حسن خمینی چنین سابقه ای 
ندارد؛ بنابراین بعید می دانم که او نامزد شــود، چون نامزد شدن و احراز 

صلاحیت نشــدن حیثیت او را زیر سوال می برد. سفیر اسبق کشورمان 
افزود: علاوه بر این، حسن خمینی فردی بود که در انتخابات پیشین حامی 
حسن روحانی بود و ریاست جمهوری او را حلال مشکلات می دانست و با 
تمام قوا از حسن روحانی حمایت کرد؛ بنابراین، او نمی تواند نامزد محبوب 
مردمی باشد که بیش از همه از دولت روحانی خسته اند و از حمایت افکار 

عمومی برخوردار نخواهد بود.
 

اعتراض نماینده سابق به اظهارات نمایندگان فعلی
 نماینده سابق مجلس شورای اسلامی در واکنش به اظهارات توهین آمیز 
برخی نمایندگان مجلس به رییس جمهوری، تخریب مسئولان نظام را 
آدرس اشتباه دادن به مردم توصیف کرد و گفت: اتهام زنی، تخریب و به 
ســخره گرفتن و زیر سوال بردن برای نشــان دادن خط و خطوط خود، 
راه و روش مناســبی برای سر و سامان دادن به مشکلات کشور نیست. 
قاســم میرزایی نیکو روز جمعه در واکنش به اظهارات توهین آمیز برخی 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی به رییس جمهوری، تخریب مسئولان 
نظام را آدرس اشــتباه دادن بــه مردم توصیف کرد و گفت: مجلس باید 
طبق فرمایشات رهبری، راه حل مشکلات بیابد و بدون فرافکنی به مردم 
توضیح دهد. اگر نمایندگان می خواهند برای مجلس کار جدیدی انجام 
دهند باید کاری کنند که شــرایط کشور بهتر شود نه اینکه با اتهام زنی و 
توهین در پی یافتن نقش و جایگاه خود باشــند. نماینده مردم دماوند و 
فیروزکوه در مجلس دهم، با اشــاره به بیانات رهبر انقلاب اسلامی که 
فرموده اند همه مشکلات ما در خارج از کشور و علاج آن در داخل است، 
افزود: باید بدانیم اقداماتی چون اتهام زنی، تخریب و به ســخره گرفتن و 
زیر سوال بردن برای نشان دادن خط و خطوط خود، راه و روش مناسبی 

برای سر و سامان دادن به مشکلات کشور نیست.
 

توصیف نقویان از شجریان
حجت الاســلام و المسلمین ناصر نقویان در هیأت عشاق الائمه حزب 
مردم سالاری با اشاره به ماجرای جنگ حنین و کار رسول خدا)ص( گفت: 
اگر مسئولین ما کمی محبت داشتند، شجریان مال ما بود. ما او را در دامن 
خیلی ها انداختیم که خودش هم دوست نداشت دو مصاحبه با آنها داشته 
باشد. خیلی وقت ها کار با یک محبت و یک مهربانی حل می شود؛ کما 

اینکه پیامبر)ص( حل می کرد.
 

مصباحی مقدم مردم را از FATF ناامید کرد
مصباحی مقدم، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اگر FATF را 
می پذیرفتیم، وضعیت اقتصادی ما بهتر که نمی شد، حتما بدتر هم می شد. 
غلامرضا مصباحی مقدم عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام، افزود: 
تــا امروز 3۹ بند از ۴1 بند FATF را عمل کرده ایم و هیچ اقدام مثبتی، 

FATF در مورد کشور ما انجام نداده است.وی گفت: از دو بندی که مانده 
 CFT یک بند در مورد کنوانســیون پالرمو و بند دیگر درباره کنوانسیون
 FATF اســت و جالب اینجاست که همه کســانی که می گویند باید به
 FATF می پیوســتیم اصلا نمی دانند و یا متوجه نیستند که این موضوع
چیست و چه بند هایی دارد و چند بند هایی را عمل کردیم و چه بند هایی 
را عمل نکردیم. مصباحی مقدم افزود: از مدعیان، یک ســوال داریم؛ آن 
هم این است که اگر ما به FATF و CFT و پالرمو بپیوندیم آیا بانک هایی 
که در خارج از کشــور در حال حاضر با ما کار نمی کنند به کارشان با ما 
ادامه خواهند داد یا خیر؟ این کارشناس اقتصادی گفت: حقیقت این است 
که آن ها این کار را نخواهند کرد، چون در اثر تهدید های آمریکا مبنی بر 
تحریم کشور ما، آمریکایی ها به بانک های خارجی گفته اند، یا باید با ما 
کار کنید یا با ایران و به شــرکت ها هم گفته اند یا با آمریکا کار می کنید 

یا با ایرانی ها.
 

حمله جدید آقاتهرانی به منتقدان جبهه پایداری
آقا تهرانی در گفت و گویی اظهار داشــت: »ما قصد تشــکیل فراکسیونی 
جدا از فراکســیون نیرو های انقلاب را نداریم، ولی خود را ملزم به حضور و 
پیروی از این فراکسیون هم نمی دانیم«. دبیر کل جبهه پایداری در تبیین 
فعالیت های تشکیلاتی در مجلس یازدهم گفت: »البته نمی خواهیم تشتت 
ایجاد شــود. اما آیا باید مثلًا بنده درســت مانند فلان نماینده و یا بهمان 
عضو هیات رئیسه فکر کنم؟ یا او باید عیناً مانند من بیندیشد؟ اصلًا چنین 
رویکردی که مثلًا مشــابهت 100 در صدی داشــته باشیم، چقدر درست 
است؟ پس تکلیف تفاوت ها چه می شود؟ البته که اشتراکات زیاد است. اما 
ممکن اســت در مواردی با هم اختلاف نظر و سلیقه پیدا کنیم که طبیعی 
است و باید با هم بنشینیم و بحث کنیم تا اختلافات حل شود. برخی هیچ 
اختلاف نظری را برنمی تابند و تا می گوییم در فلان مســاله اختلاف نظر 
داریم، ســروصدا و حاشیه درست می کنند که فلان گروه یا تشکل وحدت 
شکنی کرد. یا اینکه مثلًا برخی نمایندگان در مجلس فعلی بر سر موضوعی 
دچار تفاوت دیدگاه می شــوند و با هم اصطکاک نظری پیدا می کنند، فوراً 
عده ای بدشــان می آیند و اعتراض می کنند. خب هــر فردی می تواند در 
مسئله ای نظری داشته باشد و لزوماً همه مثل هم فکر نمی کنند. وی درباره 
تشکیل فراکسیون جدید در مجلس شورای اسلامی گفت: »ما قصد تشکیل 
فراکسیونی جدا از فراکسیون نیرو های انقلاب را نداریم، معنایش این نیست 
که مثلًا هر اتفاقی که در فراکســیون بیفتد، ما خــود را ملزم به حضور و 
پیروی از فراکســیون می دانیم. ما صرفاً تا زمانی خویش را ملزم به حضور 
در این فراکسیون می دانیم که مراعات اصول انقلاب، منافع مردم و انقلاب 
در متن تصمیم گیری های فراکســیون لحاظ شود. اگر خدای نکرده روزی 
چنین نباشد، نه فقط ما، بلکه هیچ عنصر انقلابی دیگری نباید از تصمیمات 
منبع: تابناک فراکسیون اطاعت کند.«  
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